
 
 
 

Møteprotokoll 
 

Utval: Fylkestinget 
 

Møtestad: Grunna tekniske utfordringar ligg sakene fordelt på 14. og 15.12, Digitalt.  - Møte 
14.-16.desember 2021 
 

Dato: 14-16.12.2021 
 

Tid: Tysdag 14.12.2021: 15:00-18:00 
Onsdag 15.12.2021: 09:00-18:00 
Torsdag 16.12.2021: 09:00-19:40 
 

 
Tysdag 14.12.2021 
 

Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Arve Helle Medlem A 
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A 
Stian Jean Opedal Davies Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Katrine Helland Johannessen Medlem A 
Nina Bognøy Medlem A 
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A 
Eirik Haga Medlem A 
Per Jarle Kosior Valvatne Medlem A 
Senea Sabanovic Medlem A 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
Trym Helge Aafløy Medlem UA 
Knut Inge Andersen Medlem FNB 
Morten Klementsen Medlem UA 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Nils Haugland Medlem FNB 
Hege Nygård Dale Medlem UA 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Bjarte Vatnøy Medlem FRP 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Noralv Distad Medlem H 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Hanne Eva Husebø 
Kristensen 

Medlem H 

John Andre Kongsvik Medlem H 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H 
Karl Vågstøl Medlem H 
Lise-May Sæle Medlem H 
Gunnar Moland Medlem H 
Trude Brosvik Medlem KRF 
Tor André Ljosland Medlem KRF 
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF 
Natalia Antonia Golis Medlem MDG 
Mark Taylor Medlem MDG 
Pauline Tomren Medlem MDG 



Mona Høgli Medlem MDG 
Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP 
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R 
Jon Askeland Medlem SP 
Jenny Ellaug Følling Medlem SP 
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP 
Hilde Horpen Medlem SP 
Alexander Fosse Andersen Medlem SP 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Mette Heidi Bergsvåg 
Ekrheim 

Medlem SP 

Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Lars Fjeldstad Medlem SP 
Marthe Hammer Medlem SV 
Åsmund Berthelsen Medlem SV 
Symphorien Pombe Medlem SV 
Marianne Sæhle Medlem SV 
Agnes Hoshovde Bernes Medlem V 
Geir Kjell Andersland Medlem V 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Karianne Alette Torvanger Medlem A 
Terje Kollbotn Medlem R 
Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP 
June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H 

Jana Midelfart-Hoff Medlem H 
 

Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Olav Magnus Hammer Karianne Alette Torvanger A 
Renate Møgster Klepsvik Rosalind Fosse FRP 
Gustav Bahus Frank Willy Pedersen Djuvik FRP 
Anita Garlid Johannessen Helge Stormoen FRP 
Iril Kirstine Schau Johansen Jana Midelfart-Hoff H 
Christer Lilleskare Olsen June Vibecke Knudtsen 

Indrevik 
H 

Nils Bjarte Sæle Terje Kollbotn R 
Samson Hamre Ikkje vald SP 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkesdirektør 
Ingrid Holm Svendsen Avdelingsdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Avdelingsdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Avdelingsdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Avdelingsdirektør kultur, idrett og inkludering 
Håkon Rasmussen Avdelingsdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Avdelingsdirektør infrastruktur og veg 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 
Arild Knapskog Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 

 
 
 
Onsdag 15.12.2021 
 



Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representere

r 
 

Arve Helle Medlem A  
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A  
Karianne Alette Torvanger Medlem A  
Stian Jean Opedal Davies Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Katrine Helland Johannessen Medlem A  
Nina Bognøy Medlem A  
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A  
Eirik Haga Medlem A  
Per Jarle Kosior Valvatne Medlem A  
Senea Sabanovic Medlem A  
Kjell Gitton Håland Medlem A  
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem UA  
Nils Haugland Medlem FNB  
Hege Nygård Dale Medlem UA  
Terje Søviknes Medlem FRP  
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP  
Bjarte Vatnøy Medlem FRP  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H  
Dan Stian Femoen Medlem H  
Hanne Eva Husebø Kristensen Medlem H  
John Andre Kongsvik Medlem H Permisjon kl. 10:00-11:00 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H  
Karl Vågstøl Medlem H  
Lise-May Sæle Medlem H  
Gunnar Moland Medlem H  
Trude Brosvik Medlem KRF  
Tor André Ljosland Medlem KRF  
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF  
Natalia Antonia Golis Medlem MDG  
Mark Taylor Medlem MDG  
Pauline Tomren Medlem MDG  
Øyvind Strømmen Medlem MDG  
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP  
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R  
Jon Askeland Medlem SP  
Jenny Ellaug Følling Medlem SP  
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP  
Hilde Horpen Medlem SP  
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP Permisjon kl. 09:00-10:30 

Forfall frå kl. 14:00 
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim Medlem SP  
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP  
Lars Fjeldstad Medlem SP  
Marthe Hammer Medlem SV  
Åsmund Berthelsen Medlem SV  
Symphorien Pombe Medlem SV  
Marianne Sæhle Medlem SV  
Agnes Hoshovde Bernes Medlem V  
Geir Kjell Andersland Medlem V  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Terje Kollbotn Medlem R 



Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H 

Jana Midelfart-Hoff Medlem H 
Trym Helge Aafløy Medlem UA 
Mona Høgli Medlem MDG 
Odd Erik Lind Medlem FNB 

 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Olav Magnus Hammer Anne Gine Hestetun A 
Thore Helland Trym Helge Aafløy SP 
Renate Møgster Klepsvik Rosalind Fosse FRP 
Gustav Bahus Helge Stormoen FRP 
Iril Kirstine Schau Johansen Jana Midelfart-Hoff H 
Christer Lilleskare Olsen 
(Permisjon 13-15) 

June Vibecke Knudtsen Indrevik H 

Mariel Eikeset Koren Mona Høgli MDG 
Nils Bjarte Sæle Terje Kollbotn R 
Samson Hamre Ikkje vald SP 
Tore Fossen (frå 10:00-
11:00) 

John Andre Kongsvik H 

Tore Fossen (frå 13:00-
15.00) 

Christer Lilleskare Olsen H 

Sara Hamre Sekkingstad (frå 
09:00-10:30) 

Sigurd Erlend Reksnes SP 

Erlend Haugen Herstad (frå 
kl. 15:00) 

Sigurd Erlend Reksnes SP 

 
Merknader 
Leif Bjarne Fjellro var kalla inn som vara for representanten Odd Erik Lind (FNB), møtte ikkje. 
Det var 64 representantar til stades 
 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkesdirektør 
Ingrid Holm Svendsen Avdelingsdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Avdelingsdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Avdelingsdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Avdelingsdirektør kultur, idrett og inkludering 
Håkon Rasmussen Avdelingsdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Avdelingsdirektør infrastruktur og veg 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 
Arild Knapskog Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 

 
  



Torsdag 16.12.2021 
Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representerer  
Arve Helle Medlem A  
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A  
Karianne Alette Torvanger Medlem A  
Stian Jean Opedal Davies Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Katrine Helland Johannessen Medlem A  
Nina Bognøy Medlem A  
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A  
Eirik Haga Medlem A  
Per Jarle Kosior Valvatne Medlem A  
Senea Sabanovic Medlem A  
Kjell Gitton Håland Medlem A  
Trym Helge Aafløy Medlem UA Permisjon 11:45-13:30 
Knut Inge Andersen Medlem FNB Permisjon frå 17:15 
Nils Haugland Medlem FNB  
Hege Nygård Dale Medlem UA  
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP  
Bjarte Vatnøy Medlem FRP  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Dan Stian Femoen Medlem H  
Hanne Eva Husebø Kristensen Medlem H  
John Andre Kongsvik Medlem H  
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H  
Karl Vågstøl Medlem H  
Lise-May Sæle Medlem H  
Gunnar Moland Medlem H  
Trude Brosvik Medlem KRF  
Tor André Ljosland Medlem KRF  
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF  
Natalia Antonia Golis Medlem MDG  
Mark Taylor Medlem MDG  
Pauline Tomren Medlem MDG  
Mona Høgli Medlem MDG  
Øyvind Strømmen Medlem MDG  
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP  
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R  
Terje Kollbotn Medlem R  
Jon Askeland Medlem SP  
Jenny Ellaug Følling Medlem SP  
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP  
Hilde Horpen Medlem SP  
Alexander Fosse Andersen Medlem SP  
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim Medlem SP  
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP  
Lars Fjeldstad Medlem SP  
Marthe Hammer Medlem SV  
Åsmund Berthelsen Medlem SV  
Symphorien Pombe Medlem SV  
Marianne Sæhle Medlem SV  
Agnes Hoshovde Bernes Medlem V  
Geir Kjell Andersland Medlem V  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 



June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H 

Jana Midelfart-Hoff Medlem H 
Morten Klementsen Medlem UA 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Terje Søviknes Medlem FRP 

 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Synnøve Solbakken 
(Permisjon frå 11:00) 

Anne Gine Hestetun A 

Leif Bjarne Fjellro Odd Erik Lind UA 
Renate Møgster Klepsvik 
(Permisjon frå 13:30) 

Rosalind Fosse FRP 

Rita Navarsete (frå kl. 13:30) Rosalind Fosse FRP 
Anita Garlid Johannessen Terje Søviknes FRP 
Ruth Grethe Østebøvik 
Eriksen (Permisjon frå kl. 
15:15-16:15) 

Helge Stormoen FRP 

Iril Kirstine Schau Johansen Svein Kolbein Halleraker H 
Christer Lilleskare Olsen Jana Midelfart-Hoff H 
Tore Fossen June Vibecke Knudtsen 

Indrevik 
H 

Karoline Aldis Bjerkeset Ikkje vald SP 
Erlend Haugen Herstad Sigurd Erlend Reksnes SP 

 
Merknader 
Leif Bjarne Fjellro var kalla inn som vara for representanten Odd Erik Lind (FNB), møtte ikkje 
 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkesdirektør 
Ingrid Holm Svendsen Avdelingsdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Avdelingsdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Avdelingsdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Avdelingsdirektør kultur, idrett og inkludering 
Håkon Rasmussen Avdelingsdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Avdelingsdirektør infrastruktur og veg 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 
Arild Knapskog Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 
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PS 150/21 Val av nye elev- og lærlingrepresentantar til 
yrkesopplæringsnemnda 

2021/49935  

PS 151/21 Forvaltningsrevisjon av tilskotsforvaltning i Vestland 
fylkeskommune - Revisjonsrapport 

2020/75285  

PS 152/21 Eigarskapskontroll av arbeidsmarknadsbedrifter i Vestland 
fylkeskommune - Revisjonsrapport 

2021/16093  

PS 153/21 Flaumsikring med vasskraft   
PS 154/21 Parlamentarisk styringsform   
PS 155/21 Interpellasjon for rimelege straumprisar!   
PS 156/21 Ingen menneske er ulovleg   
PS 157/21 Stimuler privat givarglede til kunst, kultur og frivillig sektor   

 
  



Politiske saker 
 
PS 135/21 Regional transportplan 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtar Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland med handlingsprogram, 
utviklingstiltak og strategiar.  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 
for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 
2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før 
endeleg vedtak. 
 
3. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg med første rullering i juni 2023.  
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.11.2021 
 
Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, SV og MDG fram slikt forslag: 
 

«Tillegg til punkt 1: 
 
…, med slike endringar: 
 
a) Den nasjonale skredfaktormodellen, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader 
av stengt veg, geologiske vurderingar og frekvens på skred, vert lagt til grunn for vidare 
arbeid og prioritering. Det faglege grunnlaget blir ikkje å sjå på som ei prioriteringsliste i det 
vidare arbeidet. 
 
b) Sist i 4.2.3.1: Siste setning «Grunna dei høge kostnadane bør det ikkje etablerast 
båtsamband der reisetidsgevinsten er liten samanlikna med buss» blir tatt ut. Andre 
setning i avsnittet vert endra til: « Tiltak for å redusere klimautslepp er naudsynt og må 
halde fram.» 
 
c) Under Nasjonale ansvarsområde, 4.5, er Vestland sine prioriteringar for store statlege 
prosjekt, jfr innspel til NTP, teke inn. Rv 13 er gitt som Vestlandet sitt første prosjekt for 
portefølgjestyring for Nye veier AS, og det samarbeidet må utviklast. 6. siste avsnitt på 
side 54 vert endra til: «Samarbeidet med Nye Veier AS må utviklast. Heile Rv 13 treng 
utbetring og rassikring, og staten må løyve midlar til arbeidet.» 
 
d) Handlingsprogrammet 2.3 Faglege grunnlag, s.6, vert 2.3.1.endra til: «Vestland har 
store utfordringar med skred langs vegnettet, og rammene til skredsikringstiltak er ikkje 
tilstrekkelege til å løyse alle utfordringane. Det faglege grunnlaget for vidare prioritering vil 
vere nasjonal skredfaktormodell, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av 
stengt veg, geologiske vurderingar og frekvens på skred. Kostnadsnivå for tiltaka blir også 
vurdert. Ut frå dette vert det utarbeidd framlegg til prioriteringsliste for skredsikringstiltak.»  
 
e) I strategi for mjuke trafikantar er delmål 3 «Avstandsulempene for å bu i distriktet skal 
reduserast» ikkje teke med vidare under prioriterte tiltak. Det blir tatt inn følgjande to punkt: 
Fleksibel skuleskyss og utvikling av andre fleksible rutetilbod som gjer det enklare for born 
og unge i distriktet å delta på aktivitetar utenom skuletida. 
Vidareføring og styrking av lokale transportmidlar for ungdom (LTU) og å delta i ulike pilot- 
og utviklingsprosjekt for å nå målet med å redusere avstandsulemper.» 

 
Mona Høgli (MDG) sette på vegner av MDG, A, Sp, SV og Krf fram slikt forslag: 
 

«4.1.4 s alternativ: 
 
s) Legge vekt på omsynet til naturen i arealplanlegging og bygging av vegprosjekt og så 
langt råd er unngå å øydeleggje områder som er viktige for biologisk mangfald.» 
 
«Tillegg om natur: 
 
4.1.3.8 Klima, miljø og natur 



Ved utvikling og vedlikehald av fylkesvegane forvaltar fylkeskommunen viktige 
naturlandskap og kulturverdiar. Dette skal gjerast på ein måte som tek omsyn til 
naturmangfaldet i fylket. I planarbeid skal ein så langt råd er, unngå å unngå å øydeleggje 
viktige naturområder.» 
 
«Tillegg om Bergen kommunes mål: 
 
Miljøløftet 4.3.1  
Tilføyelse etter siste setning: Bergen kommune har sett seg eigne, ambisiøse mål for 
reduksjon av biltrafikken. I Grønn strategi, som er den gjeldande klima- og 
energihandlingsplanen for Bergen, er målet 20 prosent reduksjon innan 2030 målt mot 
2013. Vestland fylkeskommune skal som samarbeidspartnar bidra i Bergen kommune sitt 
arbeid for å nå måla sine.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Sp, MDG og Krf fram slike forslag: 
 

«Under punkt 1 i innstilinga: 
 
Til handlingsprogrammet for Regional Transportplan – Under Plantema Miljøløftet 
 
Nytt tiltak 3.6: Plan/liste over prioriterte gang/sykkelvegprosjekt på fylkesveg i Bergen 
Forankring i strategi i RTP: Strategi for mjuke trafikantar 
Føremål: Sikre planlegging og riktig prioritering av gang/sykkelveg på fylkesveg i Bergen 
Omtale av tiltaket: Til investeringsprogrammet knytt til handlingsprogrammet for Regional 
Transportplan som vert lagt fram våren 2022, skal det føreligge ei liste/plan over prioriterte 
gang/sykkelveg prosjekt på fylkesveg i Bergen i perioden. Prioriteringa av dei ulike 
strekningane skal vere forankra i Bergen kommune sin sykkelstrategi og bygge opp om 
strategien sine vedtekne trasear for sykkelvegnettet, med spesielt fokus på sykkelvegane i 
og til sentrum, og målet om samanhengande sykkelveg gjennom sentrum. 
Prosjekteigar og deltakarar: Vestland fylkeskommune, Bergen kommune, Statens 
Vegvesen, Miljøløftet 
Tidsperiode: Planen og prioriterte lista utarbeidast våren 2022, men vert revidert årleg i 
tråd med prioriteringane i sykkelstrategien og handlingsprogrammet til miljøløftet 
Budsjett og finansiering: Gang/sykkeltiltak i Miljøløftet» 
 
«Nye punkt 4 og 5: 
 
4. Fylkestinget ynskjer å intensivere arbeidet med å oppfordre fleire kommunar i Vestland 
til å utarbeide trafikksikringsplanar og bli godkjente som Trafikksikker kommune. 
 
5. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å fremme sak på kva måte Vestland kan bli ein 
Trafikksikker fylkeskommune.» 
 

Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke mot ei røyst (UA). 
Høgli sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og UA). 
Brosvik sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og UA). 
Hammer sitt forslag til tillegg under punkt 1 vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og UA). 
Hammer sitt forslag nye punkt 4 og 5 vart vedteke mot 3 røyster (Frp og UA). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Fylkestinget vedtar Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland med handlingsprogram, 
utviklingstiltak og strategiar, med slike endringar: 

a) Den nasjonale skredfaktormodellen, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av 
stengt veg, geologiske vurderingar og frekvens på skred, vert lagt til grunn for vidare arbeid og 
prioritering. Det faglege grunnlaget blir ikkje å sjå på som ei prioriteringsliste i det vidare arbeidet. 
 
b) Sist i 4.2.3.1: Siste setning «Grunna dei høge kostnadane bør det ikkje etablerast båtsamband 
der reisetidsgevinsten er liten samanlikna med buss» blir tatt ut. Andre setning i avsnittet vert 
endra til: « Tiltak for å redusere klimautslepp er naudsynt og må halde fram.» 
 



c) Under Nasjonale ansvarsområde, 4.5, er Vestland sine prioriteringar for store statlege prosjekt, 
jfr innspel til NTP, teke inn. Rv 13 er gitt som Vestlandet sitt første prosjekt for portefølgjestyring for 
Nye veier AS, og det samarbeidet må utviklast. 6. siste avsnitt på side 54 vert endra til: 
«Samarbeidet med Nye Veier AS må utviklast. Heile Rv 13 treng utbetring og rassikring, og staten 
må løyve midlar til arbeidet.» 
 
d) Handlingsprogrammet 2.3 Faglege grunnlag, s.6, vert 2.3.1.endra til: «Vestland har store 
utfordringar med skred langs vegnettet, og rammene til skredsikringstiltak er ikkje tilstrekkelege til 
å løyse alle utfordringane. Det faglege grunnlaget for vidare prioritering vil vere nasjonal 
skredfaktormodell, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av stengt veg, geologiske 
vurderingar og frekvens på skred. Kostnadsnivå for tiltaka blir også vurdert. Ut frå dette vert det 
utarbeidd framlegg til prioriteringsliste for skredsikringstiltak.»  
 
e) I strategi for mjuke trafikantar er delmål 3 «Avstandsulempene for å bu i distriktet skal 
reduserast» ikkje teke med vidare under prioriterte tiltak. Det blir tatt inn følgjande to punkt: 
Fleksibel skuleskyss og utvikling av andre fleksible rutetilbod som gjer det enklare for born og unge 
i distriktet å delta på aktivitetar utenom skuletida. 

Vidareføring og styrking av lokale transportmidlar for ungdom (LTU) og å delta i ulike pilot- og 
utviklingsprosjekt for å nå målet med å redusere avstandsulemper. 

4.1.4 s: 

s) Legge vekt på omsynet til naturen i arealplanlegging og bygging av vegprosjekt og så langt råd 
er unngå å øydeleggje områder som er viktige for biologisk mangfald. 
 
4.1.3.8 Klima, miljø og natur  
Ved utvikling og vedlikehald av fylkesvegane forvaltar fylkeskommunen viktige naturlandskap og 
kulturverdiar. Dette skal gjerast på ein måte som tek omsyn til naturmangfaldet i fylket. I planarbeid 
skal ein så langt råd er, unngå å unngå å øydeleggje viktige naturområder. 
 

Miljøløftet 4.3.1  
Tilføyelse etter siste setning: Bergen kommune har sett seg eigne, ambisiøse mål for reduksjon av 
biltrafikken. I Grønn strategi, som er den gjeldande klima- og energihandlingsplanen for Bergen, er 
målet 20 prosent reduksjon innan 2030 målt mot 2013. Vestland fylkeskommune skal som 
samarbeidspartnar bidra i Bergen kommune sitt arbeid for å nå måla sine. 
 
Til handlingsprogrammet for Regional Transportplan – Under Plantema Miljøløftet 
 
Nytt tiltak 3.6: Plan/liste over prioriterte gang/sykkelvegprosjekt på fylkesveg i Bergen 
Forankring i strategi i RTP: Strategi for mjuke trafikantar 
Føremål: Sikre planlegging og riktig prioritering av gang/sykkelveg på fylkesveg i Bergen 
Omtale av tiltaket: Til investeringsprogrammet knytt til handlingsprogrammet for Regional 
Transportplan som vert lagt fram våren 2022, skal det føreligge ei liste/plan over prioriterte 
gang/sykkelveg prosjekt på fylkesveg i Bergen i perioden. Prioriteringa av dei ulike strekningane 
skal vere forankra i Bergen kommune sin sykkelstrategi og bygge opp om strategien sine vedtekne 
trasear for sykkelvegnettet, med spesielt fokus på sykkelvegane i og til sentrum, og målet om 
samanhengande sykkelveg gjennom sentrum. 
Prosjekteigar og deltakarar: Vestland fylkeskommune, Bergen kommune, Statens Vegvesen, 
Miljøløftet 
Tidsperiode: Planen og prioriterte lista utarbeidast våren 2022, men vert revidert årleg i tråd med 
prioriteringane i sykkelstrategien og handlingsprogrammet til miljøløftet 
Budsjett og finansiering: Gang/sykkeltiltak i Miljøløftet 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 
for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 
2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før 
endeleg vedtak. 
 
3. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg med første rullering i juni 2023.  
 
4. Fylkestinget ynskjer å intensivere arbeidet med å oppfordre fleire kommunar i Vestland til å 
utarbeide trafikksikringsplanar og bli godkjente som Trafikksikker kommune. 
 



5. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å fremme sak på kva måte Vestland kan bli ein 
Trafikksikker fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  30.11.2021 
 
Terje Søviknes (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ – fylkesdirektøren si innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtar Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland med 
handlingsprogram, utviklingstiltak og strategiar.  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 
handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet 
vert sendt til kommunane for innspel før endeleg vedtak. 
 
3. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg med første rullering i juni 2023.  

 
Avrøysting 
 
Søviknes sitt forslag fekk 7 røyster (FNB, FRP, H, UA) og fall.  
Innstillinga punkt 4 og 5 vart vedteke mot 3 røyster (FNB, FRP). 
Innstillinga utan punkt 4 og 5 vart vedteke mot 7 røyster (FNB, FRP, H, UA). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget vedtar Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland med handlingsprogram, 
utviklingstiltak og strategiar, med slike endringar: 

a) Den nasjonale skredfaktormodellen, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av 
stengt veg, geologiske vurderingar og frekvens på skred, vert lagt til grunn for vidare arbeid og 
prioritering. Det faglege grunnlaget blir ikkje å sjå på som ei prioriteringsliste i det vidare arbeidet. 
 
b) Sist i 4.2.3.1: Siste setning «Grunna dei høge kostnadane bør det ikkje etablerast båtsamband 
der reisetidsgevinsten er liten samanlikna med buss» blir tatt ut. Andre setning i avsnittet vert 
endra til: « Tiltak for å redusere klimautslepp er naudsynt og må halde fram.» 
 
c) Under Nasjonale ansvarsområde, 4.5, er Vestland sine prioriteringar for store statlege prosjekt, 
jfr innspel til NTP, teke inn. Rv 13 er gitt som Vestlandet sitt første prosjekt for portefølgjestyring for 
Nye veier AS, og det samarbeidet må utviklast. 6. siste avsnitt på side 54 vert endra til: 
«Samarbeidet med Nye Veier AS må utviklast. Heile Rv 13 treng utbetring og rassikring, og staten 
må løyve midlar til arbeidet.» 
 
d) Handlingsprogrammet 2.3 Faglege grunnlag, s.6, vert 2.3.1.endra til: «Vestland har store 
utfordringar med skred langs vegnettet, og rammene til skredsikringstiltak er ikkje tilstrekkelege til 
å løyse alle utfordringane. Det faglege grunnlaget for vidare prioritering vil vere nasjonal 
skredfaktormodell, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av stengt veg, geologiske 
vurderingar og frekvens på skred. Kostnadsnivå for tiltaka blir også vurdert. Ut frå dette vert det 
utarbeidd framlegg til prioriteringsliste for skredsikringstiltak.»  
 
e) I strategi for mjuke trafikantar er delmål 3 «Avstandsulempene for å bu i distriktet skal 
reduserast» ikkje teke med vidare under prioriterte tiltak. Det blir tatt inn følgjande to punkt: 
Fleksibel skuleskyss og utvikling av andre fleksible rutetilbod som gjer det enklare for born og unge 
i distriktet å delta på aktivitetar utenom skuletida. 

Vidareføring og styrking av lokale transportmidlar for ungdom (LTU) og å delta i ulike pilot- og 
utviklingsprosjekt for å nå målet med å redusere avstandsulemper. 

4.1.4 s: 

s) Legge vekt på omsynet til naturen i arealplanlegging og bygging av vegprosjekt og så langt råd 
er unngå å øydeleggje områder som er viktige for biologisk mangfald. 
 
4.1.3.8 Klima, miljø og natur  



Ved utvikling og vedlikehald av fylkesvegane forvaltar fylkeskommunen viktige naturlandskap og 
kulturverdiar. Dette skal gjerast på ein måte som tek omsyn til naturmangfaldet i fylket. I planarbeid 
skal ein så langt råd er, unngå å unngå å øydeleggje viktige naturområder. 

Miljøløftet 4.3.1  
Tilføyelse etter siste setning: Bergen kommune har sett seg eigne, ambisiøse mål for reduksjon av 
biltrafikken. I Grønn strategi, som er den gjeldande klima- og energihandlingsplanen for Bergen, er 
målet 20 prosent reduksjon innan 2030 målt mot 2013. Vestland fylkeskommune skal som 
samarbeidspartnar bidra i Bergen kommune sitt arbeid for å nå måla sine. 
 
Til handlingsprogrammet for Regional Transportplan – Under Plantema Miljøløftet 
 
Nytt tiltak 3.6: Plan/liste over prioriterte gang/sykkelvegprosjekt på fylkesveg i Bergen 
Forankring i strategi i RTP: Strategi for mjuke trafikantar 
Føremål: Sikre planlegging og riktig prioritering av gang/sykkelveg på fylkesveg i Bergen 
Omtale av tiltaket: Til investeringsprogrammet knytt til handlingsprogrammet for Regional 
Transportplan som vert lagt fram våren 2022, skal det føreligge ei liste/plan over prioriterte 
gang/sykkelveg prosjekt på fylkesveg i Bergen i perioden. Prioriteringa av dei ulike strekningane 
skal vere forankra i Bergen kommune sin sykkelstrategi og bygge opp om strategien sine vedtekne 
trasear for sykkelvegnettet, med spesielt fokus på sykkelvegane i og til sentrum, og målet om 
samanhengande sykkelveg gjennom sentrum. 
Prosjekteigar og deltakarar: Vestland fylkeskommune, Bergen kommune, Statens Vegvesen, 
Miljøløftet 
Tidsperiode: Planen og prioriterte lista utarbeidast våren 2022, men vert revidert årleg i tråd med 
prioriteringane i sykkelstrategien og handlingsprogrammet til miljøløftet 
Budsjett og finansiering: Gang/sykkeltiltak i Miljøløftet 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 
for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 
2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før 
endeleg vedtak. 
 
3. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg med første rullering i juni 2023.  
 
4. Fylkestinget ynskjer å intensivere arbeidet med å oppfordre fleire kommunar i Vestland til å 
utarbeide trafikksikringsplanar og bli godkjente som Trafikksikker kommune. 
 
5. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å fremme sak på kva måte Vestland kan bli ein 
Trafikksikker fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

(a) «Alternativ – punkt 1c 

Under Nasjonale ansvarsområde, 4.5, er Vestland sine prioriteringar for store statlege 
prosjekt, jfr. innspel til NTP teke inn. Rv 13 er gitt som Vestlandet sitt første prosjekt for 
portefølgjestyring for Nye Veier AS. Etter Vestland fylkesting sitt syn bør dette samarbeidet 
bli avvikla og erstatta av at dette arbeidet skjer i regi av Statens Vegvesen. Heile Rv 13 
treng utbetring og rassikring, og staten må løyve tilstrekkeleg midlar til arbeidet.» 

(b) «Tillegg 
 
Vestland fylkesting ber fylkesdirektøren om å vurdere om prioriterte fylkesvegar bør bli 
oppklassifisert til riksveg for å sikre auka statleg finansiering og raskare framdrift. 
Fylkestinget ber om at ei slik vurdering blir lagt fram i god tid før fylkestinget juni 2022.» 
 

(c) Tillegg  
 
Vestland fylkesting vil sterkt påpeike den store statlege underfinansieringa til 
fylkesvegnettet i landet generelt og i Vestland fylke spesielt. Fylkestinget vil oppmode den 
nye regjeringa og Stortinget om å sikre eit løft for fylkesvegnettet i Revidert 
Nasjonalbudsjett våren 2022.» 
 



Frank Willy Pedersen Djuvik (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg – fjerning av bompengar 
 
Kapittel 4.4.3.2 og 4.4.3.3 vert teken ut av planen, og erstatta med følgjande tekst: 
Bompengar er ein tilleggsskatt for dei som er avhengige av bilen for å organisere 
kvardagen. Bompengane råkar usosialt, og tek ingen omsyn til inntekt eller betalingsevne.  
Vestland Fylkeskommune vil arbeide for finne alternative løysingar til bompengar, 
byvekstavtalar, vegprising og rushtidsavgift, der bilistane ikkje skal betale ekstra for å 
bruke vegane. Fylkestinget kan godta at det vert kravd bompengar for ein ny veg der lokal 
folkeavrøysting gjev fleirtal for bompengeprosjektet eller at ein veg avløyser ferje eller 
anna framkomstmiddel der ein i dag må løyse billett.» 
 

Jenny Følling (SP) sette på vegner av SP, A, MDG, SV, V, KRF fram slikt forslag: 
 

«Tillegg – plandokument 
 
Nasjonal Transportplan vil støtte opp om og leggje tilrett for auka bruk av biogass, og 
særskilt kortreist biogass som kan brukast i transportsektoren 
 
Plandokumentet side 7. 
 
Punkt 1.2.3 motsegn: Ny setning før siste setning: Planforum skal brukast aktivt i tråd med 
«Nasjonale forventningar til kommunal og regional planleggjing». 
 
Punkt 1.2.4 Fråvik: Ny siste setning: Fylkeskommunen vil aktivt utnytta fråviksmoglegheita 
der dette gjev mest trafikksikkerheit og best mogleg veg for pengane.» 
 

Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slik protokollmerknad på vegner av Folkeaksjon Nei til Mer 
Bompenger: 
 

«FNB tek dissens og atterhald på heile RTP kapittel Plantema Finansiering Det same gjeld 
RTP sin ambisjon om å bli pilotfylke for elfly ref kap 4.5.4.» 

 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Djuvik sitt forslag fekk 12 røyster (FNB, FRP, PP, R, UA) og fall. 
Følling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Kollbotn sitt forslag (b) fekk 12 røyster (FNB, FRP, PP, R, UA) og fall. 
Kollbotn sitt forslag (c) vart samrøystes vedteke. 
Kollbotn sitt forslag (a) fekk 2 røyster (R) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 

1. Fylkestinget vedtar Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland med handlingsprogram, 
utviklingstiltak og strategiar, med slike endringar: 

a) Den nasjonale skredfaktormodellen, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av 
stengt veg, geologiske vurderingar og frekvens på skred, vert lagt til grunn for vidare arbeid og 
prioritering. Det faglege grunnlaget blir ikkje å sjå på som ei prioriteringsliste i det vidare arbeidet. 
 
b) Sist i 4.2.3.1: Siste setning «Grunna dei høge kostnadane bør det ikkje etablerast båtsamband 
der reisetidsgevinsten er liten samanlikna med buss» blir tatt ut. Andre setning i avsnittet vert 
endra til: « Tiltak for å redusere klimautslepp er naudsynt og må halde fram.» 
 
c) Under Nasjonale ansvarsområde, 4.5, er Vestland sine prioriteringar for store statlege prosjekt, 
jfr innspel til NTP, teke inn. Rv 13 er gitt som Vestlandet sitt første prosjekt for portefølgjestyring for 
Nye veier AS, og det samarbeidet må utviklast. 6. siste avsnitt på side 54 vert endra til: 
«Samarbeidet med Nye Veier AS må utviklast. Heile Rv 13 treng utbetring og rassikring, og staten 
må løyve midlar til arbeidet.» 
 



d) Handlingsprogrammet 2.3 Faglege grunnlag, s.6, vert 2.3.1.endra til: «Vestland har store 
utfordringar med skred langs vegnettet, og rammene til skredsikringstiltak er ikkje tilstrekkelege til 
å løyse alle utfordringane. Det faglege grunnlaget for vidare prioritering vil vere nasjonal 
skredfaktormodell, kombinert med ÅDT, lokale og regionale verknader av stengt veg, geologiske 
vurderingar og frekvens på skred. Kostnadsnivå for tiltaka blir også vurdert. Ut frå dette vert det 
utarbeidd framlegg til prioriteringsliste for skredsikringstiltak.»  
 
e) I strategi for mjuke trafikantar er delmål 3 «Avstandsulempene for å bu i distriktet skal 
reduserast» ikkje teke med vidare under prioriterte tiltak. Det blir tatt inn følgjande to punkt: 
Fleksibel skuleskyss og utvikling av andre fleksible rutetilbod som gjer det enklare for born og unge 
i distriktet å delta på aktivitetar utenom skuletida. 

Vidareføring og styrking av lokale transportmidlar for ungdom (LTU) og å delta i ulike pilot- og 
utviklingsprosjekt for å nå målet med å redusere avstandsulemper. 

4.1.4 s: 

s) Legge vekt på omsynet til naturen i arealplanlegging og bygging av vegprosjekt og så langt råd 
er unngå å øydeleggje områder som er viktige for biologisk mangfald. 
 
4.1.3.8 Klima, miljø og natur  
Ved utvikling og vedlikehald av fylkesvegane forvaltar fylkeskommunen viktige naturlandskap og 
kulturverdiar. Dette skal gjerast på ein måte som tek omsyn til naturmangfaldet i fylket. I planarbeid 
skal ein så langt råd er, unngå å unngå å øydeleggje viktige naturområder. 

Miljøløftet 4.3.1  
Tilføyelse etter siste setning: Bergen kommune har sett seg eigne, ambisiøse mål for reduksjon av 
biltrafikken. I Grønn strategi, som er den gjeldande klima- og energihandlingsplanen for Bergen, er 
målet 20 prosent reduksjon innan 2030 målt mot 2013. Vestland fylkeskommune skal som 
samarbeidspartnar bidra i Bergen kommune sitt arbeid for å nå måla sine. 
 
Til handlingsprogrammet for Regional Transportplan – Under Plantema Miljøløftet 
 
Nytt tiltak 3.6: Plan/liste over prioriterte gang/sykkelvegprosjekt på fylkesveg i Bergen 
Forankring i strategi i RTP: Strategi for mjuke trafikantar 
Føremål: Sikre planlegging og riktig prioritering av gang/sykkelveg på fylkesveg i Bergen 
Omtale av tiltaket: Til investeringsprogrammet knytt til handlingsprogrammet for Regional 
Transportplan som vert lagt fram våren 2022, skal det føreligge ei liste/plan over prioriterte 
gang/sykkelveg prosjekt på fylkesveg i Bergen i perioden. Prioriteringa av dei ulike strekningane 
skal vere forankra i Bergen kommune sin sykkelstrategi og bygge opp om strategien sine vedtekne 
trasear for sykkelvegnettet, med spesielt fokus på sykkelvegane i og til sentrum, og målet om 
samanhengande sykkelveg gjennom sentrum. 
Prosjekteigar og deltakarar: Vestland fylkeskommune, Bergen kommune, Statens Vegvesen, 
Miljøløftet 
Tidsperiode: Planen og prioriterte lista utarbeidast våren 2022, men vert revidert årleg i tråd med 
prioriteringane i sykkelstrategien og handlingsprogrammet til miljøløftet 
Budsjett og finansiering: Gang/sykkeltiltak i Miljøløftet 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 
for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 
2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før 
endeleg vedtak. 
 
3. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg med første rullering i juni 2023.  
 
4. Fylkestinget ynskjer å intensivere arbeidet med å oppfordre fleire kommunar i Vestland til å 
utarbeide trafikksikringsplanar og bli godkjente som Trafikksikker kommune. 
 
5. Fylkestinget ber fylkesdirektøren om å fremme sak på kva måte Vestland kan bli ein 
Trafikksikker fylkeskommune. 
 
6. Vestland fylkesting ber fylkesdirektøren om å vurdere om prioriterte fylkesvegar bør bli 
oppklassifisert til riksveg for å sikre auka statleg finansiering og raskare framdrift. Fylkestinget ber 
om at ei slik vurdering blir lagt fram i god tid før fylkestinget juni 2022 
 



7. Nasjonal Transportplan vil støtte opp om og leggje til rette for auka bruk av biogass, og særskilt 
kortreist biogass som kan brukast i transportsektoren 
Plandokumentet side 7. 
Punkt 1.2.3 motsegn: Ny setning før siste setning: Planforum skal brukast aktivt i tråd med 
«Nasjonale forventningar til kommunal og regional planleggjing». 
Punkt 1.2.4 Fråvik: Ny siste setning: Fylkeskommunen vil aktivt utnytta fråviksmoglegheita der 
dette gjev mest trafikksikkerheit og best mogleg veg for pengane 
 
Protokollmerknad frå Folkeaksjon Nei til Mer Bompenger: 
Folkeaksjon Nei til Mer Bompenger tek dissens og atterhald på heile RTP kapittel Plantema 
Finansiering Det same gjeld RTP sin ambisjon om å bli pilotfylke for elfly ref kap 4.5.4. 
 
PS 136/21 Temaplan forsking for Vestland fylke 2022 - 2027 
 
Forslag til innstilling 
 
Vestland fylkesting vedtek Temaplan forsking for Vestland fylke 2022 - 2027 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  17.11.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Innstilling 
Vestland fylkesting vedtek Temaplan forsking for Vestland fylke 2022 - 2027 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  30.11.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkesting vedtek Temaplan forsking for Vestland fylke 2022 – 2027. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkesting vedtek Temaplan forsking for Vestland fylke 2022 – 2027. 
 
PS 137/21 Nye bompengepakkar på Haugalandet - Prinsippvedtak 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget sluttar seg til at Rogaland og Vestland fylkeskommunar og kommunane på 
Haugalandet arbeider vidare med nye bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt 
vegnett på Haugalandet. 

 
2. Fylkestinget ber om at det vert arbeidd vidare med ein eigen bompengepakke for Haugesund 

nord-Sveio/fv. 47. Det vert lagt til rette for val av innretting og ambisjonsnivå i pakken når dei 
planlagde utgreiingane er gjennomførte og aktuelle alternativ er skildra.  

 
3. Fylkestinget sluttar seg til at bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt vegnett blir 

planlagt med tanke på at det også kan kome bompengeinnkrevjing på store statlege prosjekt 
på E134 og E39. 

 



4.  Fylkestinget ber Statens vegvesen starte regulering av heile strekninga E134 Bakka-Solheim, 
og utgreie moglegheit for bompengefinansiering til delfinansiering av prosjektet. 

 
5.   I arbeidet med nye bompengepakkar på Haugalandet legg fylkestinget til grunn at 

konsekvensane av den samla bompengebelastninga skal bli vurdert. 
 

6.   Fylkestinget vil ta endeleg stilling og eventuelt gjere forpliktande vedtak om dei einskilde 
bompengepakkane når dei er ferdig utgreidd og er klare for oversending til sentral 
handsaming. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.11.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke mot 3 røyster (Frp og UA). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til at Rogaland og Vestland fylkeskommunar og kommunane på 

Haugalandet arbeider vidare med nye bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt 
vegnett på Haugalandet. 

 
2. Fylkestinget ber om at det vert arbeidd vidare med ein eigen bompengepakke for Haugesund 

nord-Sveio/fv. 47. Det vert lagt til rette for val av innretting og ambisjonsnivå i pakken når dei 
planlagde utgreiingane er gjennomførte og aktuelle alternativ er skildra.  
 

3. Fylkestinget sluttar seg til at bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt vegnett blir 
planlagt med tanke på at det også kan kome bompengeinnkrevjing på store statlege prosjekt 
på E134 og E39. 

 
4.  Fylkestinget ber Statens vegvesen starte regulering av heile strekninga E134 Bakka-Solheim, 

og utgreie moglegheit for bompengefinansiering til delfinansiering av prosjektet. 
 
5.   I arbeidet med nye bompengepakkar på Haugalandet legg fylkestinget til grunn at 

konsekvensane av den samla bompengebelastninga skal bli vurdert. 
 

6.   Fylkestinget vil ta endeleg stilling og eventuelt gjere forpliktande vedtak om dei einskilde 
bompengepakkane når dei er ferdig utgreidd og er klare for oversending til sentral 
handsaming. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  30.11.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-4 og 6 vart vedteke mot 4 røyster (FNB, FRP). 
Innstillinga punkt 5 vart vedteke mot 2 røyster (FRP). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til at Rogaland og Vestland fylkeskommunar og kommunane på 

Haugalandet arbeider vidare med nye bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt 
vegnett på Haugalandet. 

 
2. Fylkestinget ber om at det vert arbeidd vidare med ein eigen bompengepakke for Haugesund 

nord-Sveio/fv. 47. Det vert lagt til rette for val av innretting og ambisjonsnivå i pakken når dei 
planlagde utgreiingane er gjennomførte og aktuelle alternativ er skildra.  
 

3. Fylkestinget sluttar seg til at bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt vegnett blir 
planlagt med tanke på at det også kan kome bompengeinnkrevjing på store statlege prosjekt 
på E134 og E39. 

 
4.  Fylkestinget ber Statens vegvesen starte regulering av heile strekninga E134 Bakka-Solheim, 

og utgreie moglegheit for bompengefinansiering til delfinansiering av prosjektet. 
 



5.   I arbeidet med nye bompengepakkar på Haugalandet legg fylkestinget til grunn at 
konsekvensane av den samla bompengebelastninga skal bli vurdert. 

 
6.   Fylkestinget vil ta endeleg stilling og eventuelt gjere forpliktande vedtak om dei einskilde 

bompengepakkane når dei er ferdig utgreidd og er klare for oversending til sentral 
handsaming. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 62 representantar til stades 
 
Innstillinga punkt 1-4 og 6 vart vedteken mot 13 røyster (FNB, FRP, PP, R, UA) 
Innstillinga punkt 5 vart vedteken mot 3 røyster (R, 1UA (Trym Aafløy)). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til at Rogaland og Vestland fylkeskommunar og kommunane på 

Haugalandet arbeider vidare med nye bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt 
vegnett på Haugalandet. 

 
2. Fylkestinget ber om at det vert arbeidd vidare med ein eigen bompengepakke for Haugesund 

nord-Sveio/fv. 47. Det vert lagt til rette for val av innretting og ambisjonsnivå i pakken når dei 
planlagde utgreiingane er gjennomførte og aktuelle alternativ er skildra.  
 

3. Fylkestinget sluttar seg til at bompengepakkar på fylkeskommunalt og kommunalt vegnett blir 
planlagt med tanke på at det også kan kome bompengeinnkrevjing på store statlege prosjekt 
på E134 og E39. 

 
4.  Fylkestinget ber Statens vegvesen starte regulering av heile strekninga E134 Bakka-Solheim, 

og utgreie moglegheit for bompengefinansiering til delfinansiering av prosjektet. 
 
5.   I arbeidet med nye bompengepakkar på Haugalandet legg fylkestinget til grunn at 

konsekvensane av den samla bompengebelastninga skal bli vurdert. 
 

6.   Fylkestinget vil ta endeleg stilling og eventuelt gjere forpliktande vedtak om dei einskilde 
bompengepakkane når dei er ferdig utgreidd og er klare for oversending til sentral 
handsaming. 

 
PS 138/21 NDLA- samarbeidsavtale (nye vedtekter) for oppgåvefelleskapet 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Vestland fylkeskommune vedtek representantskapet sitt forslag til samarbeidsavtale for NDLA.  
2. Samarbeidsavtala trer i kraft når alle deltakarfylka har vedteke avtalen 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  23.11.2021 
 
Karianne Torvanger (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet, da ho sit i representantskapet i NDLA. 
Utvalet vedtok samrøystes at Torvanger var habil til å delta i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
Fylkesdirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune vedtek representantskapet sitt forslag til samarbeidsavtale for NDLA.   
2. Samarbeidsavtala trer i kraft når alle deltakarfylka har vedteke avtalen 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  30.11.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  



 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune vedtek representantskapet sitt forslag til samarbeidsavtale for NDLA.   
 

2. Samarbeidsavtala trer i kraft når alle deltakarfylka har vedteke avtalen. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Karianne Torvanger (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er medlem i representantskapet i 
NDLA. Torvanger gjekk frå under spørsmålet om ho var inhabil. Fylkestinget vedtok samrøystes at 
Torvanger var habil. Torvanger tiltredde saka.  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune vedtek representantskapet sitt forslag til samarbeidsavtale for NDLA.   
 
2. Samarbeidsavtala trer i kraft når alle deltakarfylka har vedteke avtalen. 
 
 
PS 139/21 Val av nye varamedlem til trafikktryggingsutvalet 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget gjer slike suppleringsval av varamedlem til trafikktryggingsutvalet: 
 

Faste medlem Varamedlem 
Jannicke Bergesen Clarke, A  
 

1. Per Jarle Valvatne, A 
2.  
3.  

Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim, Sp 
Sigurd Erlend Reksnes, Sp 
 

1. Jenny Følling, Sp/ Kristina Vaktskjold 
Hamre, Krf 

2. Jenny Følling, Sp/ Kristina Vaktskjold 
Hamre, Krf 

3.  
4. 

Marthe Hammer, SV 1. Mona Høgli, MDG 
2.  
3.  

Hanne Eva Husebø Kristensen, H 
 

1. Gunnar Moland, H 
2.  
3.  

Morten Klementsen, UA 
 

1. Leif Fjellro, UA 
2.  
3.  

 
Bjarte Vatnøy, Frp 1. Anita Garlid Johannessen, Frp 

2.  
3.  

 

Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Gruppene la fram slike forslag: 
 
1. Fylkestinget gjer suppleringsval av varamedlem til trafikktryggingsutvalet slik at samansetnaden 
vert slik: 
Jannicke Bergesen Clarke (A) 



1. Per Jarle Valvatne (A) 
2. Katrine Johannessen (A) 
3. Arve Helle (A) 
 
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim (Sp) 
Sigurd Erlend Reksnes (Sp) 
1. Jenny Følling (Sp) 
2. Kristina Vaktskjold Hamre (Krf) 
3. Samson Hamre (Sp) 
4. Jon Olav Økland (Krf) 
 
Marthe Hammer (SV) 
1. Mona Høgli (MDG) 
2. Åsmund Berthelsen (SV) 
3. Pauline Tomren (MDG) 
 
Hanne Eva Husebø Kristensen (H) 
1. Gunnar Moland (H) 
2. Silja Ekeland Bjørkly (H) 
3. Karl Vågstøl (H) 
 
Morten Klementsen (UA) 
1. Leif Fjellro (UA) 
2. Christian Rolland (FNB) 
3. Frank Ulvenes (FNB) 
 
Bjarte Vatnøy (Frp) 
1. Anita Garlid Johannessen (Frp) 
2. Rosalind Fosse (Frp) 
3. Gustav Bahus (Frp) 
 
Avrøysting 
 
Forslaga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget gjer suppleringsval av varamedlem til trafikktryggingsutvalet slik at samansetnaden 
vert slik: 
 
Jannicke Bergesen Clarke (A) 
1. Per Jarle Valvatne (A) 
2. Katrine Johannessen (A) 
3. Arve Helle (A) 
 
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim (Sp) 
Sigurd Erlend Reksnes (Sp) 
1. Jenny Følling (Sp) 
2. Kristina Vaktskjold Hamre (Krf) 
3. Samson Hamre (Sp) 
4. Jon Olav Økland (Krf) 
 
Marthe Hammer (SV) 
1. Mona Høgli (MDG) 
2. Åsmund Berthelsen (SV) 
3. Pauline Tomren (MDG) 
 
Hanne Eva Husebø Kristensen (H) 
1. Gunnar Moland (H) 
2. Silja Ekeland Bjørkly (H) 
3. Karl Vågstøl (H) 
 
Morten Klementsen (UA) 
1. Leif Fjellro (UA) 
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2. Christian Rolland (FNB) 
3. Frank Ulvenes (FNB) 
 
Bjarte Vatnøy (Frp) 
1. Anita Garlid Johannessen (Frp) 
2. Rosalind Fosse (Frp) 
3. Gustav Bahus (Frp) 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  13.12.2021 
 
Sak blei behandla i møte den 08. desember 2021. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget gjer suppleringsval av varamedlem til trafikktryggingsutvalet slik at samansetnaden 
vert slik: 
 
Jannicke Bergesen Clarke (A) 
1. Per Jarle Valvatne (A) 
2. Katrine Johannessen (A) 
3. Arve Helle (A) 
 
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim (Sp) 
Sigurd Erlend Reksnes (Sp) 
1. Jenny Følling (Sp) 
2. Kristina Vaktskjold Hamre (Krf) 
3. Samson Hamre (Sp) 
4. Jon Olav Økland (Krf) 
 
Marthe Hammer (SV) 
1. Mona Høgli (MDG) 
2. Åsmund Berthelsen (SV) 
3. Pauline Tomren (MDG) 
 
Hanne Eva Husebø Kristensen (H) 
1. Gunnar Moland (H) 
2. Silja Ekeland Bjørkly (H) 
3. Karl Vågstøl (H) 
 
Morten Klementsen (UA) 
1. Leif Fjellro (UA) 
2. Christian Rolland (FNB) 
3. Frank Ulvenes (FNB) 
 
Bjarte Vatnøy (Frp) 
1. Anita Garlid Johannessen (Frp) 
2. Rosalind Fosse (Frp) 
3. Gustav Bahus (Frp) 
 
PS 140/21 Korrigering av varamedlemslister til fylkesutvalet 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget korrigerer varamedlemslistene til fylkesutvalet slik: 
 
2. Som ny varamedlem vert vald: 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
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Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, V og Krf fram slik forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Framlegg til varalister til fylkesutvalet: 
 
Sp: 
1. Sigrid Brattabø Handegard, Sp (setjemedlem) 
2. Hilde Horpen, Sp 
3. Aleksander Fosse Andersen, Sp 
4. Sigurd Reksnes, Sp 
5. Samson Hamre, Sp (midlertidig varamedlem) 
 
V: 
1. Agnes Hushovde Bernes, V 
2. Mette Heidi Bergsvåg Ekrem, Sp 
3. Øyvind Strømmen, MDG 
 
Krf: 
1. Tor Andre Ljosland, Krf 
2. Kristina Vaktsjold Hamre, Krf 
3. Gunn Åmdal Mongstad, Sp 

 
Avrøysting 
Brattabø Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Framlegg til varalister til fylkesutvalet: 
 
Sp: 
1. Sigrid Brattabø Handegard, Sp(setjemedlem) 
2. Hilde Horpen, Sp 
3. Aleksander Fosse Andersen, Sp 
4. Sigurd Reksnes, Sp 
5. Samson Hamre, Sp (midlertidig varamedlem) 
 
V: 
1. Agnes Hushovde Bernes, V 
2. Mette Heidi Bergsvåg Ekrem, Sp 
3. Øyvind Strømmen, MDG 
 
Krf: 
1. Tor Andre Ljosland, Krf 
2. Kristina Vaktsjold Hamre, Krf 
3. Gunn Åmdal Mongstad, Sp 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 



 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Framlegg til varalister til fylkesutvalet: 
 
Sp: 
1. Sigrid Brattabø Handegard, Sp(setjemedlem) 
2. Hilde Horpen, Sp 
3. Aleksander Fosse Andersen, Sp 
4. Sigurd Reksnes, Sp 
5. Samson Hamre, Sp (midlertidig varamedlem) 
 
V: 
1. Agnes Hushovde Bernes, V 
2. Mette Heidi Bergsvåg Ekrem, Sp 
3. Øyvind Strømmen, MDG 
 
Krf: 
1. Tor Andre Ljosland, Krf 
2. Kristina Vaktsjold Hamre, Krf 
3. Gunn Åmdal Mongstad, Sp 
 
PS 141/21 Val av medlem og varamedlem til folkevalde organ 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Som ny medlem frå Arbeiderpartiet til hovudutval for samferdsel og mobilitet vert vald: 
 
2. Som ny medlem frå Arbeiderpartiet til hovudutval for næring vert vald: 
 
3. Som ny medlem frå Venstre til hovudutval for næring vert vald: 
 
4. Som ny første varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: 
 
5. Som ny andre varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: 
 
6. Som ny første varamedlem frå Arbeiderpartiet til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: 
 
7. Som ny fjerde varamedlem frå Arbeiderpartiet til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Geir Kjell Andersland (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 



Medlem fra Venstre i Hovedutvalg Næring: Agnes Hoshovde Bernes 
Varamedlem: Tom Hiis Bergh 
Varamedlemmer fra Venstre til valnemda: 1. Agnes Hoshovde Bernes 2. Tom Hiis Bergh» 
 

Arve Helle (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg (a): 
 
Ny varaliste til fylkesutvalet for Ap (a) 
 
1. Nina Bognøy 
2. Rasmus Laupsa Rasmussen 
3. Per Jarle Valvatne 
4. Senea Sabanovic 
5. Kjell Gitton Håland 
6. Katrine Johannessen» 
 

Arve Helle (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg (b): 
 
Endringar i hovudutvala for Ap  
 
Kultur: 
Kine Bratli Dale inn for Senea Sabanovic 
Ingen endring på varalista 
 
Næring: 
Rasmus Laupsa Rasmussen inn for Torbjørn Vereide. 
Senea Sabanovic inn for Kine Bratli Dale. 
Eirik Haga går ut av varalista - opprykk på dei andre - Odd Atle Stegegjerdet blir ny siste 
vara. 
 
Opplæring: 
Eirik Haga inn for Rasmus Laupsa Rasmussen 
Katrine Johannessen går ut av varalista - Johannes Myklebust Bysheim blir ny første vara. 
 
Samferdsle: 
Katrine Johannessen inn for Linda Monsen Merkesdal 
Ingen endring på varalista.» 

 
Avrøysting 
Andersland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Helle sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke. 
Helle sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Endringar i hovudutvala for Arbeidarpartiet: 

Hovudutval for kultur, idrett og integrering: 
Kine Bratli Dale inn for Senea Sabanovic 
Ingen endring på varalista 
 
Hovudutval for næring: 
Rasmus Laupsa Rasmussen inn for Torbjørn Vereide. 
Senea Sabanovic inn for Kine Bratli Dale. 
Eirik Haga går ut av varalista - opprykk på dei andre - Odd Atle Stegegjerdet blir ny siste 
vara. 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse: 
Eirik Haga inn for Rasmus Laupsa Rasmussen 
Katrine Johannessen går ut av varalista - Johannes Myklebust Bysheim blir ny første vara. 
 
Hovudutval for samferdsel og mobilitet: 
Katrine Johannessen inn for Linda Monsen Merkesdal 



Ingen endring på varalista 
 
2. Ny varaliste til fylkesutvalet, fylkesvalstyret og finansutvalet frå Arbeidarpartiet: 

1. Nina Bognøy 
2. Rasmus Laupsa Rasmussen 
3. Per Jarle Valvatne 
4. Senea Sabanovic 
5. Kjell Gitton Håland 
6. Katrine Johannessen 

3. Som ny medlem frå Venstre til hovudutval for næring vert vald: Agnes Hoshovde Bernes 
4. Som ny første varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: Agnes Hoshovde Bernes  
5. Som ny andre varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: Tom Hiis Bergh 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Fylkesordførar Jon Asekland (SP) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Saka vert utsett» 
 
Avrøysting til utsetjing 
Det var 61 representanter til stades. 
  
Askeland sitt forslag fekk 1 røyst (FNB) og fall. 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (SP) gjorde framlegg om å nytte avtalevalg jf kommunelova § 7-7. 
Forslaget vart samrøysta vedteke. Det var ikkje gjort framlegg om førehaldsval. 
 
Avrøysting 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Endringar i hovudutvala for Arbeidarpartiet: 

Hovudutval for kultur, idrett og integrering: 
Kine Bratli Dale inn for Senea Sabanovic 
Ingen endring på varalista 
 
Hovudutval for næring: 
Rasmus Laupsa Rasmussen inn for Torbjørn Vereide. 
Senea Sabanovic inn for Kine Bratli Dale. 
Eirik Haga går ut av varalista - opprykk på dei andre - Odd Atle Stegegjerdet blir ny siste 
vara. 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse: 
Eirik Haga inn for Rasmus Laupsa Rasmussen 
Katrine Johannessen går ut av varalista - Johannes Myklebust Bysheim blir ny første vara. 
 
Hovudutval for samferdsel og mobilitet: 
Katrine Johannessen inn for Linda Monsen Merkesdal 
Ingen endring på varalista 

 
2. Ny varaliste til fylkesutvalet, fylkesvalstyret og finansutvalet frå Arbeidarpartiet: 

1. Nina Bognøy 
2. Rasmus Laupsa Rasmussen 
3. Per Jarle Valvatne 
4. Senea Sabanovic 
5. Kjell Gitton Håland 
6. Katrine Johannessen 

3. Som ny medlem frå Venstre til hovudutval for næring vert vald: Agnes Hoshovde Bernes 
4. Som ny første varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: Agnes Hoshovde Bernes  
5. Som ny andre varamedlem frå Venstre til valnemnda vert vald: Tom Hiis Bergh 
 



PS 142/21 Søknad om fritak for verv som første varamedlem i fylkesutvalet - 
Jenny Følling (Sp) 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Jenny Følling vert innvilga fritak for sine verv som første varamedlem i fylkesutvalet, 
finansutvalet og fylkesvalstyret. Fritaket gjeld ut valperioden. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert 
vald: 
 
3. Som ny midlertidig varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«1. Jenny Følling vert innvilga fritak for sine verv som første varamedlem i fylkesutvalet, 
finansutvalet og fylkesvalstyret. Fritaket gjeld ut valperioden. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og 
fylkesvalstyret vert vald: Valet vert utsett. 
 
3. Som ny midlertidig varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og 
fylkesvalstyret vert vald: Valet vert utsett.» 

 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak/innstilling til fylkestinget 
 
1. Jenny Følling vert innvilga fritak for sine verv som første varamedlem i fylkesutvalet, 
finansutvalet og fylkesvalstyret. Fritaket gjeld ut valperioden. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert 
vald: Valet vert utsett. 
 
3. Som ny midlertidig varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: Valet vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Innstilling pk 2 og 3 
 
pk 2.: Nytt første vara: Sigrid Brattabø Handegard  
pk.3 Midlertidig vara: Samson Hamre» 

 
Avrøysting 
Brattabø Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Jenny Følling vert innvilga fritak for sine verv som første varamedlem i fylkesutvalet, 
finansutvalet og fylkesvalstyret. Fritaket gjeld ut valperioden. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert 
vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 



3. Som ny midlertidig varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: Samson Hamre 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 

Jenny Følling (SP) stilte spørsmål kring sin habilitet da ho er part i saka. Fylkestinget vedtok 
samrøystes at Følling var inhabil, jf. forvaltningslova § 6 første ledd bokstav a. Følling gjekk frå 
under behandling av saka.  
 
Avrøysting 
Det var 60 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
1. Jenny Følling vert innvilga fritak for sine verv som første varamedlem i fylkesutvalet, 
finansutvalet og fylkesvalstyret. Fritaket gjeld ut valperioden. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert 
vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 
3. Som ny midlertidig varamedlem frå Senterpartiet i fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret 
vert vald: Samson Hamre 
 
PS 143/21 Søknad om fritak frå verv som varamedlem i valnemnda - Jon 
Askeland (Sp) 
 
Forslag til vedtak  
 

1. Jon Askeland vert innvilga varig fritak frå sitt verv som første varamedlem i valnemnda. 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet til valnemnda vert vald: 

 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Som ny varamedlem i valnemda: Sigrid Brattabø Handegard 
 
Varalista til Senterpartiet kompletterast slik: 
1. Sigrid Brattabø Handegard  
2. Hilde Horpen 
3. Alexander Fosse Andersen  
4. Sigurd Erlend Reksnes» 

 
Avrøysting 
Innstillinga med Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Jon Askeland vert innvilga varig fritak frå sitt verv som første varamedlem i valnemnda. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet til valnemnda vert vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 
3. Varalista til Senterpartiet til valnemnda vert sjåande slikt ut:  

1. Sigrid Brattabø Handegard  
2. Hilde Horpen 
3. Alexander Fosse Andersen  
4. Sigurd Erlend Reksnes 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 



Fylkesordførar Jon Askeland (SP) gjekk frå og fylkesvaraordførar Natalia Golis (MDG) leidde møtet 
medan spørsmålet om Askeland var inhabil vart drøfta. Fylkestinget vedtok samrøystes at Jon 
Askeland var inhabil, jf. forvaltningslova § 6 første ledd bokstav a. 
 
Jon Askeland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 

Fylkesvaraordførar Natalia Golis (MDG) leidde møtet. 
 
Avrøysting 
Det var 60 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Jon Askeland vert innvilga varig fritak frå sitt verv som første varamedlem i valnemnda. 
 
2. Som ny første varamedlem frå Senterpartiet til valnemnda vert vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 
3. Varalista til Senterpartiet til valnemnda vert sjåande slikt ut:  

1. Sigrid Brattabø Handegard  
2. Hilde Horpen 
3. Alexander Fosse Andersen  
4. Sigurd Erlend Reksnes 

 
PS 144/21 Val av setjemedlem i samband med midlertidig fritak for Aleksander 
Øren Heen 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Som setjemedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald:  
 
2. Som setjemedlem til hovudutval for næring vert vald: Erlend Haugen Herstad 
 
3. Som setjemedlem til valnemnda vert vald: Jon Askeland 
 
4. Som ny medlem til arbeidsutval delegeringsreglement vert vald: 
 
5. Som ny midlertidig varamedlem til Vestlandsrådet vert vald: 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«1. Som setjemedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Valet vert 
utsett. 
 
2. Som setjemedlem til hovudutval for næring vert vald: Valet vert utsett. 
 
3. Som setjemedlem til valnemnda vert vald: Valet vert utsett. 
 
4. Som ny medlem til arbeidsutval delegeringsreglement vert vald: Gunn Åmdal Mongstad. 
 
5. Som ny midlertidig varamedlem til Vestlandsrådet vert vald: Valet vert utsett.» 

 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak/innstilling til fylkestinget 
 
1. Som setjemedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Valet vert utsett. 
 
2. Som setjemedlem til hovudutval for næring vert vald: Valet vert utsett. 



 
3. Som setjemedlem til valnemnda vert vald: Valet vert utsett. 
 
4. Som ny medlem til arbeidsutval delegeringsreglement vert vald: Gunn Åmdal Mongstad. 
 
5. Som ny midlertidig varamedlem til Vestlandsrådet vert vald: Valet vert utsett. 
 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«1. Setjemedlem fylkesutval, finansutval, fylkesvalstyre: Sigrid Brattabø Handegard 
2. Hovudutval for næring: Erlend Haugen Herstad Vara: Margunn Samnøy , Rune 
Hegrenes 
3. Setjemedlem valnemda: Sigrid Brattabø Handegard 
4. Arbeidsutval delegasjonsreglement: Gunn Åmdal Mongstad 
5 .Varamedlem Vestlandsrådet: Hilde Horpen 

 
Avrøysting 
Brattabø Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Som setjemedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Sigrid Brattabø 
Handegard 
 
2. Som setjemedlem til hovudutval for næring vert vald: Erlend Haugen Herstad. Vara: 1.Margunn 
Samnøy, 2. Rune Hegrenes, 3. Kjetil Høgseth  
 
3. Som setjemedlem til valnemnda vert vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 
4. Som ny medlem til arbeidsutval delegeringsreglement vert vald: Gunn Åmdal Mongstad 
 
5. Som ny midlertidig varamedlem til Vestlandsrådet vert vald: Hilde Horpen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Som setjemedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Sigrid Brattabø 
Handegard 
 
2. Som setjemedlem til hovudutval for næring vert vald: Erlend Haugen Herstad. Vara: 1.Margunn 
Samnøy, 2. Rune Hegrenes, 3. Kjetil Høgseth  
 
3. Som setjemedlem til valnemnda vert vald: Sigrid Brattabø Handegard 
 
4. Som ny medlem til arbeidsutval delegeringsreglement vert vald: Gunn Åmdal Mongstad 
 
5. Som ny midlertidig varamedlem til Vestlandsrådet vert vald: Hilde Horpen 
 
PS 145/21 Nominering eller val av medlemer til ulike styre, nemnder, o.l. 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune vel eller peikar ut følgjande personar til verva lista opp under:  
 
KS-organ – Landstinget 
Andre varadelegat (Sp): 
Første varadelegat (V):  



 
KS-organ - fylkesmøtet 
Fast representant (Sp):  
Første vararepresentant (V):  
Første vararepresentant (Ap): 
Fjerde vararepresentant (Ap):  
 
Nordsjøkommisjonen - Marine ressursar 
Medlem:  
 
Regionalt planforum 
Varaobservatør:  
 
Stamvegutvalet for E16 
Representant:  
 
Stiftinga Vestlandsforsking 
Styreleiar (ein av dei seks styremedlemene):  
Nestleiar (i tilfelle eksisterande nestleiar vert vald til styreleiar):  
 
Vegforum Rv15 - årsmøtet:  
Representant: 
Vararepresentant:  
 
2. Vestland fylkeskommune nominerer følgjande personar til verva lista opp under for resten av 
fylkestingsperioden:  
 
Beredt AS 
Styremedlem:  
Styreleiar (blant styremedlemene): 
 
Bybanen AS 
Varamedlem:  
 
Det vestnorske teateret AS  
Valnemndsmedlem: 
Valnemndsleiar (blant dei eksisterande medlemene) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre  
Varamedlem:  
 
Rovviltnemnda region 1 
Medlem:  
 
Teater Vestland AS  
Styremedlem:  
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er nestleiar i styret i stiftinga 
Vestlandsforsking. Utvalet vedtok samrøystes at ho var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr.1. 
Ekeland Bjørkly trådte frå ved behandling av saka. 
 
Emil Gadolin (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han har vore møtande varamedlem i styret i 
stiftinga Vestlandsforsking. Utvalet vedtok samrøystes at han var inhabil, jf. fvl. § 6 (2). Gadolin 
trådte frå ved behandling av saka. 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er medlem i styret i selskapet 
Bybanen AS. Utvalet vedtok samrøystes at ho var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr.2. Ekeland 
Bjørkly trådte frå ved behandling av saka. 
 
Gruppene sette fram slike forslag under vedtakspunkt 1: 
 
KS-organ – Landstinget 



Andre varadelegat (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første varadelegat (V): Geir Kjell Andersland 
 
KS-organ - fylkesmøtet 
Fast representant (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første vararepresentant (V): Geir Kjell Andersland 
 
Varaliste Arbeiderpartiet: 
1. Nina Bognøy  
2. Rasmus Laupsa Rasmussen  
3. Per Jarle Valvatne  
4. Senea Sabanovic  
5. Kjell Gitton Håland  
6. Katrine Johannessen 
 
Nordsjøkommisjonen - Marine ressursar 
Medlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 
Regionalt planforum 
Varaobservatør: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Stamvegutvalet for E16 
Representant: Samson Hamre (Sp) 
 
Stiftinga Vestlandsforsking 
Styreleiar (ein av dei seks styremedlemene): Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Ny fast styremedlem: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) (opprykk frå varaplass) 
Nestleiar: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) 
 
Vegforum Rv15 - årsmøtet:  
Representant: Valet vert utsett. 
Vararepresentant: Valet vert utsett. 
 
Gruppene sette fram slike forslag under vedtakspunkt 2: 
 
Beredt AS 
Styremedlem: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Styreleiar (blant styremedlemene): Sigbjørn Framnes (Frp) 
 
Bybanen AS 
Varamedlem: Martine Jordana Baarholm (Frp) 
 
Det vestnorske teateret AS  
Valnemndsmedlem: Geir Kjell Andersland (Sp) 
Valnemndsleiar (blant dei eksisterande medlemene): Geir Kjell Andersland (Sp) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre  
Varamedlem: Ole Johnny Stubhaug (Sp) 
 
Rovviltnemnda region 1 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Ny varamedlem nedst på varalista: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
Teater Vestland AS  
Styremedlem: Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) 
 
Avrøysting 
 
Forslaga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune vel eller peikar ut følgjande personar til verva lista opp under:  
 



KS-organ – Landstinget 
Andre varadelegat (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første varadelegat (V): Geir Kjell Andersland 
 
KS-organ - fylkesmøtet 
Fast representant (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første vararepresentant (V): Geir Kjell Andersland 
 
Varaliste Arbeiderpartiet: 
1. Nina Bognøy  
2. Rasmus Laupsa Rasmussen  
3. Per Jarle Valvatne  
4. Senea Sabanovic  
5. Kjell Gitton Håland  
6. Katrine Johannessen 
 
Nordsjøkommisjonen - Marine ressursar 
Medlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 
Regionalt planforum 
Varaobservatør: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Stamvegutvalet for E16 
Representant: Samson Hamre (Sp) 
 
Stiftinga Vestlandsforsking 
Styreleiar (ein av dei seks styremedlemene): Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Ny fast styremedlem: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) (opprykk frå varaplass) 
Nestleiar: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) 
 
 
Vegforum Rv15 - årsmøtet:  
Representant: Valet vert utsett. 
Vararepresentant: Valet vert utsett. 
 
2. Vestland fylkeskommune nominerer følgjande personar til verva lista opp under for resten av 
fylkestingsperioden:  
 
Beredt AS 
Styremedlem: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Styreleiar (blant styremedlemene): Sigbjørn Framnes (Frp) 
 
Bybanen AS 
Varamedlem: Martine Jordana Baarholm (Frp) 
 
Det vestnorske teateret AS  
Valnemndsmedlem: Geir Kjell Andersland (Sp) 
Valnemndsleiar (blant dei eksisterande medlemene): Geir Kjell Andersland (Sp) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre  
Varamedlem: Ole Johnny Stubhaug (Sp) 
 
Rovviltnemnda region 1 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Ny varamedlem nedst på varalista: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
Teater Vestland AS  
Styremedlem: Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Arve Helle (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt medlem i yrkesopplæringsnemnda: 



 
Som nytt medlem for Kine Bratli Dale i yrkesopplæringsnemnda vert Rasmus Laupsa 
Rasmussen valt.» 

 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt styremedlem Vestnorske teater: 
 
Nytt styremedlem: Steinulf Tungesvik» 

 
Avrøysting 
Helle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Brattabø Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
Nytt medlem i yrkesopplæringsnemnda: 

 
Som nytt medlem for Kine Bratli Dale i yrkesopplæringsnemnda vert Rasmus Laupsa Rasmussen 
valt 
 
Nytt styremedlem Det Vestnorske Teateret AS: 

 
Nytt styremedlem: Steinulf Tungesvik 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes at følgjande representantar var inhabile til å ta del i desse vala: 

 Stiftinga Vestlandsforsking: Silja Ekeland Bjørkly (H) og Emil Gadolin (A). 
 Beredt AS: Karianne Torvanger (A) og Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 Bybanen AS: Silja Ekeland Bjørkly (H) og Rasmus Laupsa Rasmussen (A). 
 Det Vestnorske Teater AS: Gunn Åmdal Mongstad (SP) og Mona Hølgli (MDG) 
 Teater Vestland AS: Frank Willy Djuvik (FRP), Senea Sabanovic (A) og Jenny Følling 

(SP). 
 

Desse representantane tok ikkje del i avrøystinga under det aktuelle selskap dei vart erklæra 
inhabil.   
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke i tråd med føringane over.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune vel eller peikar ut følgjande personar til verva lista opp under:  
 
KS-organ – Landstinget 
Andre varadelegat (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første varadelegat (V): Geir Kjell Andersland 
 
KS-organ - fylkesmøtet 
Fast representant (Sp): Sigrid Brattabø Handegard 
Første vararepresentant (V): Geir Kjell Andersland 
 
Varaliste Arbeiderpartiet: 
1. Nina Bognøy  
2. Rasmus Laupsa Rasmussen  
3. Per Jarle Valvatne  
4. Senea Sabanovic  
5. Kjell Gitton Håland  
6. Katrine Johannessen 
 
Nordsjøkommisjonen - Marine ressursar 
Medlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 



 
Regionalt planforum 
Varaobservatør: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Stamvegutvalet for E16 
Representant: Samson Hamre (Sp) 
 
Stiftinga Vestlandsforsking 
Styreleiar (ein av dei seks styremedlemene): Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Ny fast styremedlem: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) (opprykk frå varaplass) 
Nestleiar: Kristin Rundsveen Bøtun (Sp) 
 
 
Vegforum Rv15 - årsmøtet:  
Representant: Valet vert utsett. 
Vararepresentant: Valet vert utsett. 
 
2. Vestland fylkeskommune nominerer følgjande personar til verva lista opp under for resten av 
fylkestingsperioden:  
 
Beredt AS 
Styremedlem: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Styreleiar (blant styremedlemene): Sigbjørn Framnes (Frp) 
 
Bybanen AS 
Varamedlem: Martine Jordana Baarholm (Frp) 
 
Det vestnorske teateret AS  
Valnemndsmedlem: Geir Kjell Andersland (V) 
Valnemndsleiar (blant dei eksisterande medlemene): Geir Kjell Andersland (V) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre  
Varamedlem: Ole Johnny Stubhaug (Sp) 
 
Rovviltnemnda region 1 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Ny varamedlem nedst på varalista: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
Teater Vestland AS  
Styremedlem: Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) 
 
Nytt medlem i yrkesopplæringsnemnda: 

 
Som nytt medlem for Kine Bratli Dale i yrkesopplæringsnemnda vert Rasmus Laupsa Rasmussen 
valt 
 
Nytt styremedlem Det Vestnorske Teateret AS: 

 
Nytt styremedlem: Steinulf Tungesvik 
 
PS 146/21 Val av styret til Fagskulen Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 
Styret for fagskulen Vestland skal ha ni styremedlemar  

 Fire folkevalde representantar   
 To representantar frå arbeids- og næringsliv 
 Ein administrativ eigarrepresentant 
 Ein representant frå  dei tilsette 
 Ein representant frå studentane 

 
 



Fylkestinget gjer slike val av folkevalde medlemar og varamedlemar til styret etter innstilling frå 
valnemnda: 

Medlemar til styret (eigarrepresentantar): 
1. 
2. 
3. 
4. 
 
Varamedlemar til styret (eigarrepresentantar): 
1. 
2. 

 
 
Fylkestinget  vel etter innstilling frå valnemnda leiar og nestleiar i styret 

Leiar: 
Nestleiar: 

 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar til styret som representantar frå regionalt 
arbeids- og næringsliv. 

Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt å oppnemna to medlemar og ein varamedlem etter 
framlegg frå høvesvis NHO og LO som representantar for regionalt arbeids- og næringsliv  
 
 

Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem til styret som administrativ eigarrepresentant 

 Medlem administrativ eigarrepresentant: Bård Sandal, avdelingsdirektør innovasjon og 
næringsutvikling 

 Varamedlem administrativ eigarrepresentant: Kathrin Jakobsen, seksjonssjef forsking, 
kompetanse og internasjonalisering 

 
Saksprotokoll i Valnemnda -  08.12.2021 
 
Gruppene sette fram slikt forslag: 
 
Fylkestinget gjer slike val av folkevalde medlemar og varamedlemar til styret etter innstilling frå 
valnemnda: 
 
Medlem og varamedlem til styret (eigarrepresentantar): 
 

Medlem Varamedlem 
1. Emil Gadolin (A) Marianne Sæle (SV) 
2. Sigurd Reksnes (Sp) Aleksander Fosse Andersen (Sp) 
3. Rosalind Fosse (Frp) Lise-May Sæle (H) 
4. Sonja Merethe Øvre-Flo (H) Jan Rune Fossheim (FNB) 

 
Fylkestinget  vel etter innstilling frå valnemnda leiar og nestleiar i styret 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar til styret som representantar frå regionalt 
arbeids- og næringsliv. 
 
Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt å oppnemna to medlemar og ein varamedlem etter 
framlegg frå høvesvis NHO og LO som representantar for regionalt arbeids- og næringsliv  
 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem til styret som administrativ eigarrepresentant 

 Medlem administrativ eigarrepresentant: Bård Sandal, avdelingsdirektør innovasjon og 
næringsutvikling 

 Varamedlem administrativ eigarrepresentant: Kathrin Jakobsen, seksjonssjef forsking, 
kompetanse og internasjonalisering 

 



Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget gjer slike val av folkevalde medlemar og varamedlemar til styret etter innstilling frå 
valnemnda: 
 
Medlem og varamedlem til styret (eigarrepresentantar): 
 

Medlem Varamedlem 
1. Emil Gadolin (A) Marianne Sæle (SV) 
2. Sigurd Reksnes (Sp) Aleksander Fosse Andersen (Sp) 
3. Rosalind Fosse (Frp) Lise-May Sæle (H) 
4. Sonja Merethe Øvre-Flo (H) Jan Rune Fossheim (FNB) 

 
Fylkestinget  vel etter innstilling frå valnemnda leiar og nestleiar i styret 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar til styret som representantar frå regionalt 
arbeids- og næringsliv. 
 
Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt å oppnemna to medlemar og ein varamedlem etter 
framlegg frå høvesvis NHO og LO som representantar for regionalt arbeids- og næringsliv  
 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem til styret som administrativ eigarrepresentant 

 Medlem administrativ eigarrepresentant: Bård Sandal, avdelingsdirektør innovasjon og 
næringsutvikling 

 Varamedlem administrativ eigarrepresentant: Kathrin Jakobsen, seksjonssjef forsking, 
kompetanse og internasjonalisering 

 
Saksprotokoll i valnemnda -  13.12.2021 
 
Sak blei behandla i møte den 8. desember 2021. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget gjer slike val av folkevalde medlemar og varamedlemar til styret etter innstilling frå 
valnemnda: 
 
Medlem og varamedlem til styret (eigarrepresentantar): 
 

Medlem Varamedlem 
1. Emil Gadolin (A) Marianne Sæhle (SV) 
2. Sigurd Reksnes (Sp) Aleksander Fosse Andersen (Sp) 
3. Rosalind Fosse (Frp) Lise-May Sæle (H) 
4. Sonja Merethe Øvre-Flo (H) Jan Rune Fossheim (FNB) 

 
Fylkestinget  vel etter innstilling frå valnemnda leiar og nestleiar i styret 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Sigurd Reksnes (Sp) 
 
 



Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar til styret som representantar frå regionalt 
arbeids- og næringsliv. 
 
Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt å oppnemna to medlemar og ein varamedlem etter 
framlegg frå høvesvis NHO og LO som representantar for regionalt arbeids- og næringsliv  
 
 
Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem til styret som administrativ eigarrepresentant 

 Medlem administrativ eigarrepresentant: Bård Sandal, avdelingsdirektør innovasjon og 
næringsutvikling 

 Varamedlem administrativ eigarrepresentant: Kathrin Jakobsen, seksjonssjef forsking, 
kompetanse og internasjonalisering 

 
PS 147/21 Fylkeskommunale styremedlemmer i frittståande vidaregåande skular 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Frå 01.01.21 til 01.01.23 vert følgjande oppnemnt som fylkeskommunal representant i 
styra ved dei frittståande vidaregåande skulane i Vestland fylke: 

Skule Representant 
Danielsen videregående skole og Danielsen intensivgymnas  
Krokeide videregående skole:  
Rudolf Steinerskolen i Bergen:  
Framnes Kristine vidaregåande skule  
Metis Akademiet Bergen   
Bergen Private Gymnas   
Sonans Bergen  
Kongshaug musikkgymnas:   
Hop videregående skole:   
St. Paul gymnas:   
Steinerskolen på Skjold  
Synga vidaregåande skule  

Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget velger en politisk representant som observatør i styrene for frittstående 
skoler.» 

 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«1. Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt til å nemne opp administrative observatører til 
dei frittståande vidaregåande skulane. 
 
2. Fylkestinget ber om det blir lagt fram referatsak minst 2 gonger i året.» 

 
Avrøysting 
 
Onarheim Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
Golis sitt forslag punkt 1 vart vedteke mot 1 røyst (R). 
Golis sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt til å nemne opp administrative observatører til dei 
frittståande vidaregåande skulane. 
 
2. Fylkestinget ber om det blir lagt fram referatsak minst 2 gonger i året. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 



Sak blei behandla i møte den 8. desember 2021. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget gjev fylkesdirektør fullmakt til å nemne opp administrative observatører til dei 
frittståande vidaregåande skulane. 
 
2. Fylkestinget ber om det blir lagt fram referatsak minst 2 gonger i året. 
 
PS 148/21 Kandidatinnspel til styret i Innovasjon Norge 
 
Forslag til innstilling 
 
Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon Norge:  
 
Kandidat:  
Kandidat:  
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon 
Norge:  
 
Kandidat: Arvid Andenæs 
Kandidat: Valet vert utsett.» 

 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak/Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon Norge:  
 
Kandidat: Arvid Andenæs 
Kandidat: Valet vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon 
Norge: 
Kandidat: Mette Rokne Hanestad» 
 

Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Kandidatar til styret i Innovasjon Norge: 
Anna Gursli Langesæter, dagleg leiar i Ullensvang Næringshage (32 år, siviløkonom og 
revisjor) 
Ingvald Torblå, styreleiar i Hardanger Industrier og direktør i Odda Technology (55 år, 
sivilingeniør) 
Vara: Eirik Espe, Wellgard» 

 
Avrøysting 



Golis sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (R). 
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon Norge: 
Kandidat: Mette Rokne Hanestad. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune spelar inn følgjande som kandidatar til styret i Innovasjon Norge:  
 
Kandidat: Arvid Andenæs 
Kandidat: Mette Rokne Hanestad 
 
PS 149/21 Søknad om fritak for verv som varamedlem i fylkestinget - Torill Frøise 
(R) 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Torill Frøise vert innvilga varig fritak for sitt verv som varamedlem i fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Torill Frøise vert innvilga varig fritak for sitt verv som varamedlem i fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  13.12.2021 
 
Sak blei behandla i møte den 8. desember 2021. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
Torill Frøise vert innvilga varig fritak for sitt verv som varamedlem i fylkestinget. 
 
PS 150/21 Val av nye elev- og lærlingrepresentantar til yrkesopplæringsnemnda 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Som ny elevrepresentant til yrkesopplæringsnemnda vert vald: 
 
2. Som varamedlem for elevrepresentant vert vald: 
 
3. Som ny lærlingrepresentant til yrkesopplæringsnemnda vert vald: 
 
4. Som varamedlem for lærlingrepresentant vert vald: 



 
Saksprotokoll i valnemnda -  08.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag:  
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  13.12.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Lærlingrepresentant til Yrkesopplæringsnemnda 
 
Lærlingerepresentant: Egil Vestrheim, ungomssekretær i LO Vestland 
 
Med vara: Tina Stavrovla Balantanis, lærling i røyrleggjarfaget» 

 
Avrøysting 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Lærlingrepresentant til Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Lærlingerepresentant: Egil Vestrheim, ungomssekretær i LO Vestland 
Med vara: Tina Stavrovla Balantanis, lærling i røyrleggjarfaget 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
Lærlingrepresentant til Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Lærlingerepresentant: Egil Vestrheim, ungdomssekretær i LO Vestland 
Med vara: Tina Stavrovla Balantanis, lærling i røyrleggjarfaget 
 
PS 151/21 Forvaltningsrevisjon av tilskotsforvaltning i Vestland fylkeskommune - 
Revisjonsrapport 
 
Forslag til innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon av tilskotsforvaltning i Vestland fylkeskommune 
ber fylkestinget fylkesdirektøren syta å: 
 

1. Utarbeide ei rutine for jamleg evaluering av tilskotsordningane med omsyn til om dei 
bidreg til dei føremåla fylkeskommunen har definert. Kva ordningar som blir evaluert bør 
vere basert på ei risikovurdering. 

2. Sikre at vurderingskriterium for tilskotsordningar er tydelege med omsyn til målgruppe for 
ordningane, kriterium for tildeling og kriterium for korleis støttebeløp blir fastsett. 

3. Utarbeide felles rettleiing, rutinar og sjekklister til bruk i tilskotsforvaltning, som blir brukt på 
tvers av avdelingane i fylkeskommunen, og som bidrar til å sikre at tildeling av tilskot er i 
samsvar med reglane i forvaltningslova og god forvaltningsskikk. 



4. Sikre at tildeling av tilskot blir gjort i samsvar med forvaltningslov og god forvaltningsskikk, 
under dette mellom anna 
a. Dersom fylkeskommunen skal halde fram med å tildele driftstilskot til kunst, kultur og 

idrett som del av budsjettprosessen til fylkestinget og ikkje etter reglane om 
enkeltvedtak, bør det gjerast ei juridisk vurdering av dette. 

b. Vurdere korleis ein skal sikre at krav i forvaltningslova og prinsippa om god 
forvaltningsskikk blir følgt ved tildeling av midlar til søknadar som er komne inn 
utanom opne søknadsrunder 

5. Utarbeide system for å sikre at avdelingar på tvers kan ha oversikt over kva 
tilskotsmottakarar som har søkt og fått midlar frå ulike ordningar, samt utarbeide rutinar for 
samhandling og koordinering på tvers av avdelingar 

6. Utarbeide felles rettleiing og legge til rette for erfaringsdeling på tvers av avdelingar knytt til 
vurderingar opp mot statsstøtteregelverket 

7. Utarbeide felles rettleiing og rutinar for habilitetsvurderingar som inneheld omtale av 
a. at habilitet skal vurderast for kvar enkelt søknad og at vurderinga skal dokumenterast 

sjølv om det ikkje blir identifisert inhabilitet 
b. kva forhold/relasjonar som kan medføre inhabilitet 
c. korleis søknadar skal handsamast ved identifisert inhabilitet, inkludert 

problemstillingar knytt til konkurranseaspektet ved vurderingar av andre søknadar ved 
identifisert inhabilitet knytt til ein av søknadane 

8. Sikre at manglande rapportering frå tilskotsmottakarar blir følgt opp 
9. Gjennomføre risikovurderingar knytt til behov for nærare oppfølging av tilskotsmottakarar 
10. Gjennomføre stikkprøver eller andre kontrolltiltak for å sikre at skriftlege rutinar blir 

etterlevd i praksis 
11. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

Saksprotokoll i kontrollutvalet -  29.11.2021 
 
Handsaming i møte 
 
Forvaltningsrevisor i Deloitte, Ingrid Kalsnes, presenterte resultatet av den gjennomførte 
forvaltningsrevisjonen innan tilskotsforvaltning og svarte på spørsmål frå kontrollutvalet. 
 
Kontrollutvalet ber om at Deloitte får 20 minuttar til å presentere revisjonsrapporten for fylkestinget 
14.-16.12.2021. 
 
Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon av tilskotsforvaltning i Vestland fylkeskommune 
ber fylkestinget fylkesdirektøren syta for å: 
 

1. Utarbeide ei rutine for jamleg evaluering av tilskotsordningane med omsyn til om dei 
bidreg til dei føremåla fylkeskommunen har definert. Kva ordningar som blir evaluert bør 
vere basert på ei risikovurdering. 

2. Sikre at vurderingskriterium for tilskotsordningar er tydelege med omsyn til målgruppe for 
ordningane, kriterium for tildeling og kriterium for korleis støttebeløp blir fastsett. 

3. Utarbeide felles rettleiing, rutinar og sjekklister til bruk i tilskotsforvaltning, som blir brukt på 
tvers av avdelingane i fylkeskommunen, og som bidrar til å sikre at tildeling av tilskot er i 
samsvar med reglane i forvaltningslova og god forvaltningsskikk. 

4. Sikre at tildeling av tilskot blir gjort i samsvar med forvaltningslov og god forvaltningsskikk, 
under dette mellom anna 
c. Dersom fylkeskommunen skal halde fram med å tildele driftstilskot til kunst, kultur og 

idrett som del av budsjettprosessen til fylkestinget og ikkje etter reglane om 
enkeltvedtak, bør det gjerast ei juridisk vurdering av dette. 

d. Vurdere korleis ein skal sikre at krav i forvaltningslova og prinsippa om god 
forvaltningsskikk blir følgt ved tildeling av midlar til søknadar som er komne inn 
utanom opne søknadsrunder 



5. Utarbeide system for å sikre at avdelingar på tvers kan ha oversikt over kva 
tilskotsmottakarar som har søkt og fått midlar frå ulike ordningar, samt utarbeide rutinar for 
samhandling og koordinering på tvers av avdelingar 

6. Utarbeide felles rettleiing og legge til rette for erfaringsdeling på tvers av avdelingar knytt til 
vurderingar opp mot statsstøtteregelverket 

7. Utarbeide felles rettleiing og rutinar for habilitetsvurderingar som inneheld omtale av 
d. at habilitet skal vurderast for kvar enkelt søknad og at vurderinga skal dokumenterast 

sjølv om det ikkje blir identifisert inhabilitet 
e. kva forhold/relasjonar som kan medføre inhabilitet 
f. korleis søknadar skal handsamast ved identifisert inhabilitet, inkludert 

problemstillingar knytt til konkurranseaspektet ved vurderingar av andre søknadar ved 
identifisert inhabilitet knytt til ein av søknadane 

8. Sikre at manglande rapportering frå tilskotsmottakarar blir følgt opp 
9. Gjennomføre risikovurderingar knytt til behov for nærare oppfølging av tilskotsmottakarar 
10. Gjennomføre stikkprøver eller andre kontrolltiltak for å sikre at skriftlege rutinar blir 

etterlevd i praksis 
11. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Avrøysting 
Det var 62 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon av tilskotsforvaltning i Vestland fylkeskommune 
ber fylkestinget fylkesdirektøren syta for å: 
 

1. Utarbeide ei rutine for jamleg evaluering av tilskotsordningane med omsyn til om dei 
bidreg til dei føremåla fylkeskommunen har definert. Kva ordningar som blir evaluert bør 
vere basert på ei risikovurdering. 

2. Sikre at vurderingskriterium for tilskotsordningar er tydelege med omsyn til målgruppe for 
ordningane, kriterium for tildeling og kriterium for korleis støttebeløp blir fastsett. 

3. Utarbeide felles rettleiing, rutinar og sjekklister til bruk i tilskotsforvaltning, som blir brukt på 
tvers av avdelingane i fylkeskommunen, og som bidrar til å sikre at tildeling av tilskot er i 
samsvar med reglane i forvaltningslova og god forvaltningsskikk. 

4. Sikre at tildeling av tilskot blir gjort i samsvar med forvaltningslov og god forvaltningsskikk, 
under dette mellom anna 
a. Dersom fylkeskommunen skal halde fram med å tildele driftstilskot til kunst, kultur og 

idrett som del av budsjettprosessen til fylkestinget og ikkje etter reglane om 
enkeltvedtak, bør det gjerast ei juridisk vurdering av dette. 

b. Vurdere korleis ein skal sikre at krav i forvaltningslova og prinsippa om god 
forvaltningsskikk blir følgt ved tildeling av midlar til søknadar som er komne inn 
utanom opne søknadsrunder 

5. Utarbeide system for å sikre at avdelingar på tvers kan ha oversikt over kva 
tilskotsmottakarar som har søkt og fått midlar frå ulike ordningar, samt utarbeide rutinar for 
samhandling og koordinering på tvers av avdelingar 

6. Utarbeide felles rettleiing og legge til rette for erfaringsdeling på tvers av avdelingar knytt til 
vurderingar opp mot statsstøtteregelverket 

7. Utarbeide felles rettleiing og rutinar for habilitetsvurderingar som inneheld omtale av 
a. at habilitet skal vurderast for kvar enkelt søknad og at vurderinga skal dokumenterast 

sjølv om det ikkje blir identifisert inhabilitet 
b. kva forhold/relasjonar som kan medføre inhabilitet 
c. korleis søknadar skal handsamast ved identifisert inhabilitet, inkludert 

problemstillingar knytt til konkurranseaspektet ved vurderingar av andre søknadar ved 
identifisert inhabilitet knytt til ein av søknadane 

8. Sikre at manglande rapportering frå tilskotsmottakarar blir følgt opp 
9. Gjennomføre risikovurderingar knytt til behov for nærare oppfølging av tilskotsmottakarar 



10. Gjennomføre stikkprøver eller andre kontrolltiltak for å sikre at skriftlege rutinar blir 
etterlevd i praksis 

11. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
PS 152/21 Eigarskapskontroll av arbeidsmarknadsbedrifter i Vestland 
fylkeskommune - Revisjonsrapport 
 
Forslag til innstilling 
 
 
På bakgrunn av gjennomført eigarskapskontroll av arbeidsmarknadsbedrifter i Vestland 
fylkeskommune ber fylkestinget fylkesordførar i samråd med fylkesdirektør syta for å: 
 
 

1. Sikre at eigarstrategien for arbeidsmarknadsbedriftene blir utarbeidd som planlagt. 
2. Drøfte føremålet med eigarskapa i arbeidsmarknadsbedriftene i samband med utarbeiding 

og handsaming av eigarstrategien, slik at det er tydeleg kva som er bakgrunnen for og 
intensjonen med eigarskapa. 

3. Utarbeide ein felles eigarskapsstrategi med dei andre eigarane av 
arbeidsmarknadsbedriftene. 

4. Sikre at arbeidsmarknadsbedriftene får informasjon om dei krav og føringar som 
fylkeskommunen har til sine eigarskap. 

5. Etablere rutinar for å kontrollere at krav og føringar som fylkeskommunen har til selskapa 
blir følgt opp. 

6. Evaluere prosessane knytt til nominasjon og styreval, for å sikre at desse blir opplevd som 
tydelege og ryddige av dei involverte, 

7. Etablere rutinar for å gjennomføre jamlege eigarmøte 
8. Sikre at nominering og val til styreverv er basert på kompetanse og eignaheit, og at 

grunngjeving for nominasjonar blir skriftleggjort 
9. Sikre at styra følgjer opp sentrale tilrådingar frå KS, inkludert at: 

a. bruk av valkomité blir vedtektsfesta. 
b. det blir utarbeidd retningslinjer som regulerer valkomitéane sitt arbeid 
c. alle styremedlemmar blir registrert i KS sitt styrevervregister 
d. styra vurderer numeriske vararepresentantar 
e. styra gjennomfører ei årleg eigenevaluering av eiget arbeid og eigen kompetanse 
f. styra – der eigenevaluering avdekker slikt behov – gjennomfører opplæring i styrearbeid 
g. styra sikrar at instruks for dagleg leiar er oppdatert og dekkande 
h. det blir utarbeidd styreinstruks 
i. det blir etablert plan for styrearbeid 
j. det blir gjennomført ein årleg gjennomgang av selskapa sine viktigaste risikoområder 

10. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
Saksprotokoll i kontrollutvalet -  29.11.2021 
 
Handsaming i møte 
 
Forvaltningsrevisor i Deloitte, Solveig Helene Ruud, presenterte resultatet av den gjennomførte 
eigarskapskontrollen av arbeidsmarknadsbedriftene og svarte på spørsmål frå kontrollutvalet. 
 
Kontrollutvalet ber om at Deloitte får 15 minuttar til å presentere revisjonsrapporten for fylkestinget 
14.-16.12.2021. 
 
Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 



På bakgrunn av gjennomført eigarskapskontroll av arbeidsmarknadsbedrifter i Vestland 
fylkeskommune ber fylkestinget fylkesordførar i samråd med fylkesdirektør syta for å: 
 

1. Sikre at eigarstrategien for arbeidsmarknadsbedriftene blir utarbeidd som planlagt. 
2. Drøfte føremålet med eigarskapa i arbeidsmarknadsbedriftene i samband med utarbeiding 

og handsaming av eigarstrategien, slik at det er tydeleg kva som er bakgrunnen for og 
intensjonen med eigarskapa. 

3. Utarbeide ein felles eigarskapsstrategi med dei andre eigarane av 
arbeidsmarknadsbedriftene. 

4. Sikre at arbeidsmarknadsbedriftene får informasjon om dei krav og føringar som 
fylkeskommunen har til sine eigarskap. 

5. Etablere rutinar for å kontrollere at krav og føringar som fylkeskommunen har til selskapa 
blir følgt opp. 

6. Evaluere prosessane knytt til nominasjon og styreval, for å sikre at desse blir opplevd som 
tydelege og ryddige av dei involverte, 

7. Etablere rutinar for å gjennomføre jamlege eigarmøte 
8. Sikre at nominering og val til styreverv er basert på kompetanse og eignaheit, og at 

grunngjeving for nominasjonar blir skriftleggjort 
9. Sikre at styra følgjer opp sentrale tilrådingar frå KS, inkludert at: 

a. bruk av valkomité blir vedtektsfesta. 
b. det blir utarbeidd retningslinjer som regulerer valkomitéane sitt arbeid 
c. alle styremedlemmar blir registrert i KS sitt styrevervregister 
d. styra vurderer numeriske vararepresentantar 
e. styra gjennomfører ei årleg eigenevaluering av eiget arbeid og eigen kompetanse 
f. styra – der eigenevaluering avdekker slikt behov – gjennomfører opplæring i styrearbeid 
g. styra sikrar at instruks for dagleg leiar er oppdatert og dekkande 
h. det blir utarbeidd styreinstruks 
i. det blir etablert plan for styrearbeid 
j. det blir gjennomført ein årleg gjennomgang av selskapa sine viktigaste risikoområder 

10. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Karianne Torvanger (A) og Kine Bratli Dale (A) har stilt spørsmål om dei var inhabil fordi Torvanger 
er styremedlem i Beredt AS og Bratli Dale er styremedlem i Hardanger AKS AS. Torvanger og 
Bratli Dale  gjekk frå under spørsmålet om dei var inhabil. Fylkestinget vedtok samrøystes at 
Torvanger og Bratli Dale var habile. Torvanger og Bratli Dale tiltredde saka.  
 
Avrøysting 
Det var 62 representantar til stades 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken.  
 
Vedtak 
 
På bakgrunn av gjennomført eigarskapskontroll av arbeidsmarknadsbedrifter i Vestland 
fylkeskommune ber fylkestinget fylkesordførar i samråd med fylkesdirektør syta for å: 
 

1. Sikre at eigarstrategien for arbeidsmarknadsbedriftene blir utarbeidd som planlagt. 
2. Drøfte føremålet med eigarskapa i arbeidsmarknadsbedriftene i samband med utarbeiding 

og handsaming av eigarstrategien, slik at det er tydeleg kva som er bakgrunnen for og 
intensjonen med eigarskapa. 

3. Utarbeide ein felles eigarskapsstrategi med dei andre eigarane av 
arbeidsmarknadsbedriftene. 

4. Sikre at arbeidsmarknadsbedriftene får informasjon om dei krav og føringar som 
fylkeskommunen har til sine eigarskap. 

5. Etablere rutinar for å kontrollere at krav og føringar som fylkeskommunen har til selskapa 
blir følgt opp. 

6. Evaluere prosessane knytt til nominasjon og styreval, for å sikre at desse blir opplevd som 
tydelege og ryddige av dei involverte, 

7. Etablere rutinar for å gjennomføre jamlege eigarmøte 



8. Sikre at nominering og val til styreverv er basert på kompetanse og eignaheit, og at 
grunngjeving for nominasjonar blir skriftleggjort 

9. Sikre at styra følgjer opp sentrale tilrådingar frå KS, inkludert at: 
a. bruk av valkomité blir vedtektsfesta. 
b. det blir utarbeidd retningslinjer som regulerer valkomitéane sitt arbeid 
c. alle styremedlemmar blir registrert i KS sitt styrevervregister 
d. styra vurderer numeriske vararepresentantar 
e. styra gjennomfører ei årleg eigenevaluering av eiget arbeid og eigen kompetanse 
f. styra – der eigenevaluering avdekker slikt behov – gjennomfører opplæring i styrearbeid 
g. styra sikrar at instruks for dagleg leiar er oppdatert og dekkande 
h. det blir utarbeidd styreinstruks 
i. det blir etablert plan for styrearbeid 
j. det blir gjennomført ein årleg gjennomgang av selskapa sine viktigaste risikoområder 

10. Fylkestinget ber også om at fylkesdirektør lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2022 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
PS 153/21 Flaumsikring med vasskraft 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ – flaumsikring med vasskraft 
 
I samband med det vidare arbeidet med Klimaplan for Vestland skal ein også vurdera 
flaumdemping med kraftutbygging. Dette bør gjerast i nært samarbeid med kommunane.» 

 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Distad sitt forslag vart vedteken mot 12 røyster (MDG, SV, V, 1KRF (Kristina Vaktskjold Hamre)). 
 
Vedtak 
 
I samband med det vidare arbeidet med Klimaplan for Vestland skal ein også vurdera 
flaumdemping med kraftutbygging. Dette bør gjerast i nært samarbeid med kommunane. 
 
PS 154/21 Parlamentarisk styringsform 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkesdirektøren skal legge fram ei sak på fylkestinget i mars der ein vurderar fordelar og 
ulemper med å innføre parlamentarisme i Vestland Fylkeskommune. Fylkesdirektøren skal 
i samme sak greie ut formannskapsmodellen, med fordelar og ulempar, slik at fylkestinget 
har eit godt samanlikningsgrunnlag.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg - antall representantar 
 
I samme sak skal antall fylkestingsrepresentanter vurderes.» 
 

Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Rasmussen sitt forslag vart vedteke mot 17 røyster (FNB, MDG, SV, KRF, R, UA) 
Bjørkly sitt forslag vart vedteke mot 12 røyster (3MDG (Mark Taylor, Natalia Antonia Golis, Øyvind 
Strømmen), SV, V, 1KRF (Trude Brosvik), R). 



 
Vedtak 
 
Fylkesdirektøren skal legge fram ei sak på fylkestinget i mars der ein vurderar fordelar og ulemper 
med å innføre parlamentarisme i Vestland Fylkeskommune. Fylkesdirektøren skal i samme sak 
greie ut formannskapsmodellen, med fordelar og ulempar, slik at fylkestinget har eit godt 
samanlikningsgrunnlag 
 
I same sak skal antall fylkestingsrepresentantar vurderast 
 
PS 155/21 Interpellasjon for rimelege straumprisar! 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Sigrid Brattabø Handegard (SP) sette på vegner av A, SP, SV og R fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
a) 1.Vestland fylkesting er svært uroa over kraftsituasjonen og dei høge straumprisane i 

vårt prisområde. Avbøtande tiltak som auka bustøtte, redusert elavgift,direkte støtte, 
studentstøtte og reduksjon av straumpris til forbrukarane er viktige tiltak. Fylkestinget 
har tillit til at regjering og storting fylgjer situasjonen tett framover og tar naudsynte 
tiltak både overfor menneskje med låg inntekt og for næringsliv for å sikre stabil og 
rimeleg kraftpris i vår grøne regionFylkestinget vil også peike på konsekvensen høge 
straumprisar har for lag og organisasjonar og offentleg drift. 
 

b) 2. Vestland fylkesting vil understerka viktigheita av bærekraftig fyllingsgrad i våre 
vassmagasin for å sikra forsyningstryggleiken til folk og næringsliv. 
 

c) 3. Tilgang på rein og rimeleg kraft er eit konkurransefortrinn Norge må ivareta. 
Fylkestinget imøteser difor at det vert sett ned ein Energikommisjon slik Ap/Sp 
regjeringa har varsla i Hurdalsplattforma. Kommisjonen må også sjå på korleis norsk 
krafteksport påverkar norsk forsyningstryggleik og norske straumprisar.» 

Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Handegard sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke. 
Handegard sitt forslag (b) vart vedteke mot 14 røyster (11H (Christer Lilleskare Olsen, Noralv 
Distad, Dan Femoen, Silja Ekeland Bjørkly, Gunnar Moland, Karl Vågstøl, Iril Kirstine Schau 
Johansen,  
Hanne Eva Husebø Kristensen, Tore Fossen, Sonja Merethe Øvre-Flo, Lise-May Sæle), 1MDG 
(Pauline Tomren), PP, 1KRF (Tor André Ljosland)). 
Handegard sitt forslag (c) vart vedteke mot 23 røyster (H, MDG, PP, V, KRF) 
 
Vedtak 

1.Vestland fylkesting er svært uroa over kraftsituasjonen og dei høge straumprisane i vårt 
prisområde. Avbøtande tiltak som auka bustøtte, redusert elavgift,direkte støtte, studentstøtte og 
reduksjon av straumpris til forbrukarane er viktige tiltak. Fylkestinget har tillit til at regjering og 
storting fylgjer situasjonen tett framover og tar naudsynte tiltak både overfor menneskje med låg 
inntekt og for næringsliv for å sikre stabil og rimeleg kraftpris i vår grøne regionFylkestinget vil også 
peike på konsekvensen høge straumprisar har for lag og organisasjonar og offentleg drift. 
 
2. Vestland fylkesting vil understerka viktigheita av bærekraftig fyllingsgrad i våre vassmagasin for 
å sikra forsyningstryggleiken til folk og næringsliv. 
 
3. Tilgang på rein og rimeleg kraft er eit konkurransefortrinn Norge må ivareta. Fylkestinget 
imøteser difor at det vert sett ned ein Energikommisjon slik Ap/Sp regjeringa har varsla i 
Hurdalsplattforma. Kommisjonen må også sjå på korleis norsk krafteksport påverkar norsk 
forsyningstryggleik og norske straumprisar. 

PS 156/21 Ingen menneske er ulovleg 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 



 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ – ingen menneske er ulovlege 
 
1. Fylkestinget i Vestland anerkjenner at gruppa synlege irregulære immigrantar har 
sosiale og helsemessige utfordringar. 
 
2. Fylkestinget i Vestland ber om en sak som viser oversikt over tal synlege irregulære 
immigrantar i Vestland og kva handlingsrom fylket har til å betre deira situasjon. 
 
3. Fylkestinget i Vestland ber om at organisasjonar som til dømes kirkens bymisjon og 
menneske i limbo kontaktast og inviterast som innspels-partner til løysningar for denne 
gruppa. 
 
4. Saka blir lagt fram for fagutvala og fylkestinget innan sommaren 2022.» 

 
Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Syversen sitt forslag vart vedteken mot 6 røyster (FRP). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget i Vestland anerkjenner at gruppa synlege irregulære immigrantar har sosiale og 
helsemessige utfordringar. 
 
2. Fylkestinget i Vestland ber om en sak som viser oversikt over tal synlege irregulære immigrantar 
i Vestland og kva handlingsrom fylket har til å betre deira situasjon. 
 
3. Fylkestinget i Vestland ber om at organisasjonar som til dømes kirkens bymisjon og menneske i 
limbo kontaktast og inviterast som innspels-partner til løysningar for denne gruppa. 

 
4. Saka blir lagt fram for fagutvala og fylkestinget innan sommaren 2022 
 
PS 157/21 Stimuler privat givarglede til kunst, kultur og frivillig sektor 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2021 
 
Frank Willy Djuvik (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Stimuler privat givarglede til kunst, kultur og frivillig sektor  
 
I statsbudsjettet for 2022 er det foreslått to store endringar knytt til finansiering av frivillig 
sektor og kulturlivet. 
 
Skattefrådraget for gåver til frivillig lag og organisasjonar vert halvert frå 50 000 kr til 25 
000 kr. I tillegg fjernar ein gåveforsterkningsordninga innan kunst- og kulturfeltet. I denne 
ordninga har staten plussa på gåver frå private til kunst- og kulturinstitusjonar med 25% 
statleg tilskot.  
 
Begge ordningane har hatt stor positiv verknad for frivillig sektor og kulturinstitusjonar. 
Omfanget av gåver gitt gjennom skattefrådragsordninga har auka kvart år sidan den ble 
innført i 2003, og i 2017 ble det til dømes gitt gåver for over 4 mrd kr i ordninga. Over 800 
000 personar og bedrifter fekk det året skattefrådrag, og ca 600 organisasjonar var 
godkjent for å motta gåver gjennom ordninga.  
 
Også gåveforstrerkingsordninga har stort omfang. Frå 2014-2020 har ordninga bidratt til at 
private har gitt nesten 2,5 mrd kr i gåver til ulike kunst- og kulturaktørar rundt om i landet.  
 



Bidrag frå private er ei viktig finansieringskjelde for mange frivillige aktørar, og incentiva frå 
staten gjennom skattefrådag og gåveforsterkningsordninga har vore viktig for å stimulera 
den private givargleda.  
 
Vestland fylkesting er uroa over at endringane som no vert gjennomført vil svekkja 
økonomien til frivilige lag og organisasjonar, samt den private finansieringa av kunst- og 
kulturaktørar.  
 
Vestland fylkesting oppmodar difor Regjeringa og Stortinget om å oppretthalda desse 
tiltaka for å stimulera til privat finansiering av frivillig sektor og kunst- og kulturfeltet.» 
 

Avrøysting 
Det var 61 representantar til stades 
 
Djuvik sitt forslag fekk 25 røyster (FNB, FRP, H, PP, KRF, UA) og fall. 
 
Vedtak 
 
Det vart ikkje fatta vedtak i saka. 
 
 
 


